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25 év után telefonált

A deutschlandsbergi buszbaleset (1999. ja-
nuár 24.) tragédiájára való emlékezés 25 
éve töretlen. A Jurisich Miklós Gimnázium 
főépületénél az első évfordulóra a hozzátarto-
zók adományaiból elkészült a sziklára épített 
emlékmű, az áldozatok neveivel. Baloldalt a 
gimnázium hat diákja, első a legfiatalabb, és 
még hárman, akik korábban érettségiztek. 
Jobboldalt újabb kilenc áldozat neve, ketten 
a Mezőgazdasági, Kereskedelmi és Informa-
tikai Szakközépiskola tanulói. A kőtáblánál 

az emlékezés hagyomány. Az elhunyt fiatalok 
mostanra érett középkorúak …. lennének. A 
25. évforduló délutánján meggyújtott gyer-
tyalángok éjszakákon át világítottak. Aznap 
este szentmisére hívták az emlékezőket a 
Jézus Szíve-templom harangjai, amelyek 
megkondultak, mint 25 éven át minden év 
január 24-én. A közös ima kezdetén Kirner 
Zoltán plébános mondta az áldozatok neveit, 
Pászner Gábor diakónus meggyújtott egy-egy 
mécsest a húsvéti gyertya lángjával.
÷Azon a napon sok miért kérdés szállt fel 
Isten felé, nehéz elfogadni a hirtelen jött tá-
vozást” – mondta az atya, majd így folytatta. 

÷Ebben a szentmisében értük imádkozunk, 
az itt maradt családtagokért, saját magun-
kért, hogy lássuk az utat, hogy mi is ha-
zaérkezhessünk. … Hiszünk abban, hogy 
az ima összekapcsol bennünket, legyen ez 
vigasztalás, megnyugvás, erőforrás”. 
A tragédia első évében, 1999. október 2-án a 
baleset helyszínén megáldották Tornai Endre 
András () által középen kettévágott, barnás-
vöröses kőből alkotott keresztet ábrázoló em-
lékművét (8. old). Elkészült Deutschlandsberg 
polgárainak adományaiból, Kőszeg önkor-
mányzata szállíttatta a helyszínre, a követ 
Szombathely önkormányzata adta.

A KéV-ben megjelent, 
hogy a megáldását az 
érintettek kérésére szűk 
körben, méltóságtelje-
sen végezték. Básthy 
Tamás polgármester a 
deutschlandsbergiek 
emberfeletti mentési 
munkájáért mondott kö-
szönetet. Hubert Zingler 
a tragédiában helytálló 
város polgármestere 
ígérte: ÷a fiatalokat 
soha nem felejtjük el”.
A 24-e emléke súlyos. 
Egy asszony, aki hosz-
szú időn át a grazi 
kórházban vigyázta 
gyermekét, nem felejti 
az orvosok kitartását, 
a deutschlandsbergiek 
hozzátartozókról történt, 
odaadó gondoskodását. 
Elhalkult a hangja, ami-
kor 25 év után egyik se-
gítője felhívta telefonon. 
A város plébánosa (8. 
old), Holló István 25 év 
után azt mondta ÷az itt 
élők életében mély nyo-
mott hagyott a fiatalok 
tragédiája”.

Írta és fényképezte:
Kámán Zoltán

A DEUTSCHLANDSBERGI TRAGÉDIA KŐTÁBLÁJA

AZ ÚJ ÉVFOLYAM 1988 DECEMBERÉTŐL MEGJELENIK HAVONTA  XXXVII.ÉVFOLYAM, 2. SZÁM  2024. FEBRUÁR 12.



 KŐSZEG  ÉS  V IDÉKE   XXXV I I . ÉVFOLYAM, 2 . S ZÁM   2024 . FEBRUÁR  12 .

2

Megjelenés 
Kedves Olvasó! A következő lapszám 
március 11-én jelenik meg. 
A terjesztéssel kapcsolatos észrevé-
teleiket a lap alján megadott elérhe-
tőségeken szíveskedjenek megtenni! 
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Fogadóórák időpontjai
BÁSTHY BÉLA polgármester: március 6.

DR. ZALÁN GÁBOR jegyző: február 14., március 13.
TERPLÁN ZOLTÁN alpolgármester: február 22.

DR. NAGY EDINA aljegyző: február 28.
A tisztségviselői fogadónap 9 – 11 és 14 – 15.30 óra között tart.

FEKETE-PATAKI EDIT önkormányzati képviselő
február 21-én (szerdán) 17.00 – 18.00 óra között fogadóórát tart 

a Városháza ügyfélfogadási irodájában,
melyre szeretettel várja a választópolgárokat.

Köszöntések
Básthy Béla polgármester képes-
lappal köszöntötte a város szépkorú 
lakóit születésnapjuk alkalmából: 
Gamauf Lajosné Farkas Terézt (93 
éves), Farkas Károlyné Németh 

Klárát (91 éves), Imre Margit Lacz-
kó-Györffy Margitot (94 éves), 
Draskovits Ferencné Polgár Mar-
gitot (90 éves), Óra Mariannt (90 
éves) és Kovács Ferencet (95 éves).
A városvezető személyesen köszön-
tötte a 90 éves Szabó Bélát. 

Ami elromolhat, az el is romlik!
Vállalom TV-k, híradástechnikai készülékek,
háztartási kisgépek (pl. villanysütő, főzőlap,

robotgép, (robot)porszívó, stb.)
javítását rövid határidővel, garanciával!

CSIZMAZIA GÁBOR, Horvátzsidány, Fő u. 24. 
+36 30/286-1363

Kőszeg, Fő tér 11. Tel.: 94/310-204

Kőszeg, Kossuth u. 12. Tel./Fax: 94/361-869

Szeretettel várjuk
Önöket

látásvizsgálatra és

szaktanácsadásra
bejelentkezés alapján!

Egyes szemüveglencséinkre
ajándék felületkezelés!

Multifokális szemüveglencsék

30% kedvezménnyel!
Az akciók részleteiről érdeklődjenek üzleteinkben!

Hulladékszállítás napjai 
Szelektív gyűjtés: MÁRCIUS
Március 4. hétfő. (1. körzet) – Március 5. kedd (2. körzet) – Március 6. 
szerda (3. körzet) – Március 7. csütörtök (4. körzet)
Karácsonyfa gyűjtés: Február 16. 

TEMETÉSFELVÉTELI IRODA: 
   Kőszeg, Temető u. 30.
NYITVA tartása: H-P 7.30-15.30
Halottszállítási ügyelet 0-24: 
Tel: 06-30-326-6497
info.rozsakereszt@gmail.com
rozsakereszt-temetkezes.hu

Jóga tanfolyam
indul Kőszegen

március 4-én
18.00 órakor 

 a Kossuth L. u. 15. alatt.

Érdeklődni: 
20/228-7689

Eladó telek! 
Kőszegen, a Szabóhegy lábá-
nál családi házas környezetben 
eladó 816 m2-es közművesített 
telek, amely aszfaltos útról 
megközelíthető. Telken belül 
van víz, villany, gáz, szenny-
csatorna. Tel.: 06 20 381 8014

Kőszeg és Vidéke 
Kőszeg város és környéke polgárainak ingyenes havilapja
Kiadja: Jurisics-vár Művelődési Központ és Várszínház
Felelős kiadó: Pócza Zoltán
Felelős szerkesztő: Kámán Zoltán 06 20 381 8014
(kamansn@t-online.hu)
Lapterv: Trifusz Péter
Nyomdai munkák: Mediaworks Hungary Zrt.

Az újságcikkek állandó szerzői:
Tóthárpád Ferenc (totharpad.ferenc@gmail.com), 
Kiss János (kiss.janos.szhely@gmail.com), Hani Tibor (haniti59@t-online.hu), 
Kámán Zoltán (kamansn@t-online.hu), 06 20 381 8014 
Kámán Zoltán (hirdetésszervezés) 
Terjesztés: VISZI-POST Kft.
ISSN 0237-3750
Megjelenik havonta egyszer 6650 példányban
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Kőszeg Város Önkormányzata versenyeztetési eljárás útján az 
alábbi ingatlanokat értékesíti: 
 Kőszeg, Rákóczi Ferenc utca 63. fszt. 2. sz. alatti 48 m2 

nagyságú lakás 
 Kőszeg, Kálvária utca 69. I. emelet 3. sz. alatti 75 m2 

nagyságú lakás
 Kőszeg, 2869/28 hrsz 6717 m2 nagyságú ipartelep
 Kőszeg, 2869/29 hrsz 7459 m2 nagyságú ipartelep

Részletes információ megtalálható a Kőszegi Közös Önkormány-
zati Hivatal faliújságján, www.koszeg.hu honlapon a Vagyonér-
tékesítés rovat, Önkormányzati ingatlanértékesítés menüpont 
alatt, valamint a Városüzemeltetési Osztályon (Tel: 94/562-529).

Lélekharang és kereszt
2024. január 20-án túlzás nélkül 
történelmi esemény részesei lehet-
tünk Kőszeg határában. Hivatalosan 
átadtuk, egyházaink vezetői meg-
áldották a város új köztemetőjét, 
ahol a következő évtizedekben és 
minden bizonnyal a következő év-
századokban is végső nyughelye 
lehet a kőszegiek egymást követő 
generációinak. Az évszázadok emlí-
tése nem túlzás. Régi, megtelt vá-
rosi temetőnk kápolnáján 1747-es 
évszám látható. Közel 300 évig volt 
tanúja a kőszegiek búcsúztatásának, 
megjelölve a város kiterjedésének 
18. századi határát. Új temetőnk 
ismét a városhatárra épült, és szép 
kilátás nyílik innen arra a területre, 
amerre a következő évszázadok fej-
lődése várható. 
Az új temető létesítése nem ment 
könnyen. A feladat fontosságával és 
nehézségével régóta tisztában volt a 
városvezetés. A fejlesztési dokumen-
tumokban már az 1990-es években 
kijelölték a beruházás tervezett he-
lyét, a 2010-es években pedig évről 

évre szerezte meg a területet a vá-
ros. Meg kell köszönnünk mindazok 
munkáját, akik tették a dolgukat, 
terveztek, készültek és napirenden 
tartották a temető ügyét akkor is, 
amikor nem látszott a megoldás!
Az évtizedes előkészületek után 
2020 novemberében szinte varázs-
ütésre megindulhatott a munka. 
Köszönöm Ágh Péter országgyűlési 
képviselőnk érdekképviseleti mun-
káját és a Magyarország Kormánya 
által kormányhatározatban biztosí-
tott 800 millió forintot, mely nél-
kül legjobb szándékkal sem tudtuk 
volna megvalósítani ezt a kiemelt 
jelentőségű beruházást. Köszönjük 
a segítséget, köszönjük a támoga-
tást, mellyel bátran, jól élt a város. 
Kőszeg új temetője méltó nyughe-
lye lesz mindazoknak, akik részt 
vettek szeretett lakóhelyünk dolgos 
hétköznapjaiban, küzdelmeiben és 
felejthetetlen ünnepnapjaiban. 
Örömmel mondhatjuk, hogy az új 
temető modern szépségével, nagy-
vonalúan és kreatívan kialakított 

ravatalozó épületével helyet követel 
magának városunk építészeti értékei 
között. Anyagválasztásával, formá-
ival illeszkedik a szomszédos lakó-
telep építészeti karakteréhez, miköz-
ben megfelel a 21. század ízlésének. 
Modern, de tisztelettel fordul a város 
hagyománya, múltja felé. A ravata-
lozó előtti terület középpontjában a 
lélekharang áll, amely az elhunytat 
búcsúztatja. Hangja új szólamként 
kapcsolódik a város évszázados 
templomainak harangkórusába, vá-
laszol és átveszi azok örökségét. 
Az új temető harmadik önálló épít-
ménye a mindenhonnan látható 
kereszt és az alatta kialakított pi-
henő, találkozóhely. A kereszt, mint 

vallási jelkép hirdeti hitünket a 
bűnbocsánatban és az örök életben. 
Hirdeti, hogy a temető nem csak 
a búcsú és az elengedés, de a ta-
lálkozás és a kapcsolódás helye is 
egyben. A temető fölé magasodva, 
az emberi sorsok és az univerzum 
koordinátarendszerének tengelyeit 
is megjelenítve nem csak a hívő ke-
resztények számára üzeni a teremtő 
és a teremtmény kapcsolatának 
fontosságát. Összeköt és elválaszt: 
hirdeti kapcsolódásunkat az előt-
tünk és utánunk járókhoz, kapcso-
lódásunkat bölcsőnkhöz a földhöz 
és horizontunkhoz, az éghez.

Básthy Béla
polgármester
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Az új temető átadása
Január 20-án 14.00 órakor meg-
kondult Kőszeg Város új teme-
tőjének lélekharangja, jelezte a 
temető hivatalos átdásának, meg-
áldásának kezdetét. A kormányzati 
támogatásból származó 800 millió 
Ft három éve érkezett meg a város 
számlájára, azt követően kezdődött 
meg az előkészítés, tervezés, beru-
házás, a használatba vétel idősza-
ka. A ’90-es évek elején megfo-
galmazódott a temető építésének 
szándéka, azóta eltelt három év-
tized – erről beszélt Básthy Béla 
polgármester. A Lóránt Gyula utca 
jobb oldalán lévő domb magaslati 
pontján megépült ravatalozóban 
tartott ünnepen összesítve közel 
ötvenen vettek részt. 
Még az átadás előtti napokban 
megtörtént kettő hamvasztás utá-
ni temetés, illetve január 20-án 
reggel búcsúztak a hozzátartozók 
P.A elhunyttól a hamvak  urna-
falban történő elhelyezésével.  A 
feketetáblás urnafalban 66 helyet 

alakítottak ki az építők.  
Balogh Szilárd a Rózsakereszt Kft. 
ügyvezetőjétől megtudtuk, hogy 
egy-egy urnahely tíz évre szóló díja 
12 ezer Ft. A kőszegi temetők üze-
meltetését pályázaton elnyert cég 
vezetője bemutatta az érdeklődők-
nek az épületet. 
A ravatalozó a búcsúztatási szertar-
tásra szolgáló helyisége 120 m2-es, 
amit nagyméretű tolóajtókkal lehet 
zárni. Nyitásával a szertartás terüle-
te további 215 m2-rel bővíthető fe-
dett, de oldalról nyitott térrel. A fal 
fehér, belül székek sokasága várja a 
gyászolókat, a tolóajtóval szemben 
fekete lepel borítja a falat, előtte 
a mindenkori szertartások tárgyai 
sorakoztak. A bemutatásnál mind-
ez személytelen volt, illetve csak 
egy látogatás, de gyászszertartásra 
érintettként oda belépni teher lesz, 
akkor is, ha az épület monumentá-
lis, gondos munkával készült.
A ravatalozó 670 m2-es épületé-
nek bal oldalán nyúlik a magasba 

a 12 méteres, 20,7 tonna súlyú 
kereszt. Az épület előtt, két oszlop 
között van az elektromos vezérlé-
sű lélekharang. A szertartást szol-
gáló tér két oldalán vannak – a 
temetést kiszolgáló személyzetnek 
szükséges – helyiségek, külön a 
pap, a lelkész számára. A fekete le-
pel mögötti épületrész, az elhunyt 
személy méltóságát szolgálja, ott 
van a négy férőhelyes hűtő, de azt 
kinyitva senki nem akarta látni az 
bemutató perceiben. A ravatalozó 
épülete mögött több parkoló van a 
kiszolgáló személyzet számára, oda 
egy külön út vezet a 1,5 hektáros 
temető kapujától. A Lóránt Gyula 
utcához csatlakozó bejáratnál kö-
vezett parkolók állnak a látogatók 
rendelkezésére. Távolabb és felette 
kezdődnek a sírhelyek, először ur-
nás, majd még távolabb koporsós 
temetések részére. Két sírsor között 
kavicsos utak vannak, vízvételi he-
lyekkel. A domboldalon a követke-
ző két sírsor magasabban, de egy 
síkban fekszik az alatta lévőhöz 
képest. Egyes becslések szerint a 
sírhelyek száma 30 évre elegendő, 
de a következő évszázadokban zaj-
ló temetések számára összesen hat 
hektár terület áll rendelkezésre. 
Az átadás kezdetét jelző lélekharang 

elcsendesült, Básthy Béla polgár-
mester megköszönte a kormány-
zati támogatást, a tervező, és az 
építők, a közreműködők munkáját. 
Egy évtizede készültek el a temető 
első, grandiózus tervei, amelyet az 
építés óriási költségei miatt elve-
tettek. Kőszeg város új köztemetője 
új tervek szerint készült el bruttó 
748.329.176 Ft költségből. Egyik 
vállalkozás a magasépítés, vagyis a 
ravatalozó, míg a másik a mélyépí-
tés munkáit nyerte el pályázaton. Ez 
utóbbi a temető területének előké-
szítését, parkosítást; közművek és 
kapcsolódó infrastruktúra elkészíté-
sét jelenti. A műszaki átadás 2022. 
december 16-án megtörtént. Azt 
követően még több, időigényes pá-
lyázati, engedélyezési eljárás meg-
történte után kezdődhetett meg a 
temető használata.  
÷A lélekharang hangja, az évszá-
zadokkal ezelőtti kőszegiek em-
lékét is jelenti” – fogalmazta meg 
a polgármester. (3. o.) Ágh Péter 
országgyűlési képviselő ÷az ember-
nek egyféle rangja van, a jelleme” 
mondatot idézte Márai Sándortól. 
Kőszeg egyik elkészült nagyberu-
házását kapcsolta ahhoz a gondo-
lathoz, amely szerint is: ÷Az ember 
küldetése, hogy alkosson, újat 
hozzon létre, építsen, dolgozzon.”
Ebben, a célok kitűzésében partnert 
talált Kőszeg városvezetésében. 
÷Az erről szóló támogatói döntés 
is azon az egyeztetésen, annak 
részeként született, amit minisz-
terelnök úrral folytathattam 2020. 
január 18-án Kőszeg érdekében. 
Ennek eredménye volt az utak 
felújítása, templomok renoválása. 
Most egy újabb évtizedre vissza-
nyúló szándék vált valóra, kor-
mányzati forrásból az új temető 
létrehozásával”. 
A temetőt megáldotta Kirner Antal 
Zoltán plébános és Baranyay Csa-
ba evangélikus lelkész.

KZ

Lóránt Gyula Emlékév és az utca
Az olimpikonról, az Aranycsapat tagjáról, Lóránt 
Gyuláról elnevezett emlékévet zárták február 5-én 
a kőszegi legenda szülőházánál. Akkor Básthy Béla 
polgármester a következőt mondta: 
– Folytatni kívánjuk az emlékévet a Lóránt Gyu-
lához kapcsolódó infrastruktúra fejlesztésével. Az 
emlékév idején a Lóránt Gyula utcában került át-
adásra, a 2023-ban lezárult Kőszeg legnagyobb 
beruházása, az új kőszegi köztemető. Míg a régi 
temetőnk bejáratánál 2011 év óta Lóránt Gyula 
nyugszik a díszsírhelyen, a most létesített új temetőt a Lóránt Gyula utcában találják meg az elhunytakról 
megemlékező hozzátartozók. Elkészült és jóváhagyásra vár ennek a helyszínnek az autóbuszos és gyalogos 
megközelíthetőségét lehetővé tevő buszmegálló és járda terve, ahogy az útterv is. Reméljük, nem kell sokáig 
várnunk ahhoz, hogy Lóránt Gyula nevét aszfaltozott út viselje Kőszegen.  
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A pumpapálya egy játékelem
Nemcsak pumpapálya, hanem az 
ahhoz kapcsolódó vélemények tö-
mege is bonyolult domborzati for-
mát vett fel az elmúlt hónapban. 
A biciklisport ismerője, Katona 
Szilveszter mondta el álláspontját 
február 3-án a Kőszegre tervezett 
pumpapályáról.
– A terjedő vélemények a pum-
papályát elvitték abba az irányba, 
hogy az a Kerékpáros Egyesület, 
a hegyi kerékpáros számára épül 

meg. Senki nem akarta meghall-
gatni azt, hogy a pumpapálya egy 
játékelem a játszótéren. A teleszkó-
pos kerékpár, amivel hegyi ösvé-
nyeken bicikliznek, erre a pályára 
alkalmatlan. A pumpapályára a 
merevebb, egyszerűbb kerékpárok 
alkalmasak, a gördeszkások, rol-
leresek számára is. A célközönsé-
ge a futóbiciklis kisgyermekektől 
kezdve a tizenéves korosztályig, 
de használhatják idősebbek is, 
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NEUZER Elektromos Kerékpárok
340.000 Ft-tól

Téli nyitvatartás február 28-ig.: 
H, Sz, Cs.: CSAK DÉLUTÁN: 14.00-17.00 

K, P: 9.00-12.00 és 13.00-17.00, Szo: 9.00-12.00
Március 1-től: 

H-P 9.00-12.00 és 13.00-17.00, Szo: 9.00-12.00

Használt Felnőtt és Gyerek felújított kerékpárok 
 10.000 Ft-tól

Új kerékpárok      99.000 Ft-tól 

csak az alkalmas kerékpárt kell 
megválasztani. Ami most, január-
ban éppen történik, a kritériumok 
szerinti helyszín keresése a város 
részéről. Érthetetlen vélemény volt, 
megbélyegezték a pumapályát 
hangos, vandál, éjszakába nyúló 
szórakozás színhelyeként. Egy ilyen 
pálya tipikusan nappali tevékeny-
ségre, sportra alkalmas. Ennek az 
egyszerű ténynek figyelmen kívül 
hagyása, talán az ismeretek hiánya 
miatt, nagyon rossz irányba vitte a 
véleménydömpinget. 
A tervek szerint lesz pumpapálya 
másik helyszínen, a használatba 
vétele későbbre tolódik. Több idő 
áll rendelkezésre, hogy a gyerme-
kek egyik sportját jobban megis-
merjék a szülők, a lakosság. A han-
gosabb ellenállásnak óriási előnye 
lett, hogy a pumpapályáról az is 
hallott, aki nem is akart róla tud-
ni. Ha elkészül, a szülők oda tudják 
vinni a gyermeküket. 
A pumpapálya lényege, hogy egy-

fajta mozgásformát erősít, arra 
épül. Nem szükséges tekerni a 
kerékpárt, a testsúly középpontjá-
nak áthelyezésével lehet haladni 
a lankás, dombos útfelületen. Így 
nulla tekeréssel halad a kerékpár, 
és ez fejleszti a biciklista egyensúly 
érzékét. Ügyes gyermekek gyorsan 
megtanulják a biciklis figurákat, 
aki csak simán végighalad, annak 
is élményt ad. A pumpapályán bi-
ciklizni egy sportos játék. Az a ta-
pasztalat, hogy Rohoncon, a strand 
melletti pályáról a futóbicikliseket 
is alig lehet lehozni. Sok apuka jár 
oda a fiával biciklizni.
A pumpapályát aszfaltos járófelü-
lettel kell megépíteni, hogy időtálló 
és biztonságos legyen. Az útfelület 
lankáinak terv szerinti pontos íve, 
dőlésszöge meghatározza a hasz-
nálhatóságot. Megépíteni csak 
olyan vállalkozás tudja, amely ren-
delkezik a szükséges szakértelem-
mel, tapasztalattal.

Lejegyezte: KZ

A szelektív és kommunális
szállítások problémás utcái
Az alábbi utcákban az STKH csak késve, nehézkesen tudja a gyűjtést el-
végezni, mert meghibásodás miatt nem tudja használni a kisméretű hul-
ladékszállítást végző autóját, amely a szűk utcákon át tud haladni. A dol-
gozók kézi erővel rakodnak egy másfajta autóra, az időigényesség miatt 
legtöbbször nem a kijelölt időben. Köszönet illeti a kitartásukat! Fontos az 
érintettek megértése, mert a munkások elviszik a hulladékot. 
Az interneten elérhető szelektív és kommunális gyűjtés körzetbesorolása-
iban több bizonytalansági pont van, ezért nem tettük közzé  az adatokat. 
A Kedves Olvasó mást nem tehet, mint kitart, és az általa ismert időben 
kirakja a hulladékot. El fogják vinni, a formálódás renddé alakul!  
Utcák: Szultán-domb; Libaszőlő utca; Hadik András utca vége; Óház 
utca; Ciklámen tér; Királyvölgyi utca alsó vége; Erdő utca; Szent 
György utca; József-forrás utca; Hosszúnemes dűlő; Csőszház utca.   

Lomilottó 
A januári 400 szelvény közül, a 
nyertes számok a következők: 
PIROS 95 40.000 Ft 
ZÖLD 37 30.000 Ft
ZÖLD 97 15.000 Ft 
KÉK 66 10.000 Ft
SÁRGA 53   5.000 Ft

Az újrasorsolt nyerőszámok :
PIROS 70 15.000 Ft
PIROS 3   10.000 Ft
SÁRGA 72   10.000 Ft
KÉK 96 5.000 Ft
ZÖLD 71 5.000 Ft

Az utalványokat a januári pecséttel el-
látott szelvény bemutatásával vehetik 
át a Városüzemeltetési Osztályon.
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az intézményt. Az Evangélikus Egyház 2001 
szeptemberében vette át az iskolát  – „tokkal, 
vonóval” –, ahogy az akkori döntéshozók fogal-
mazták. Ez a szakképzési profil 10 évig történő 
megtartását, az alkalmazottak átvételét is jelen-
tette.

– Az igazgatók közül  Arató István 1916–1945 
között vezette az iskolát, Dr. Nagy László 1955–
1983 között volt igazgató. Így én a 17 éves 
vezetői munkámmal (1985–2002) a dobogó 
harmadik helyére fértem fel. 
– Az iskolavezetés elköteleződésről és gondos-
kodásról szól. A tanulók, a testület, a szakma 
határozzák meg ennek a mindennapi teendőit. 
Lehet mondani, hogy szerencsés időszakban 
lettem igazgató, hiszen 1985-től megnöveked-
hetett az iskolák önállósága, a rendszerváltás 
pedig új kihívásokat, lehetőségeket jelentett.                    
– Örülök annak, hogy olyan  elhivatott kol-
légákkal dolgozhattam együtt, akik vállalták 
azokat a többlet feladatokat, amelyek szüksé-
gesek voltak céljaink megvalósításához. Büsz-
kék voltunk arra, hogy 1987-ben kollégáim 
kaptak minisztériumi megbízást az általános 
állattenyésztő szak tantervének elkészítésére. 
1990-ben a gazdaképző tantervével pedig már 
az új tulajdonosi viszonyokhoz igyekeztünk al-
kalmazkodni. 1989-ig visszahoztuk az iskola 
profiljába a technikusképzést. A legnagyobb, és 
az egész nevelőtestület munkájára épülő, önálló 
iskolai kísérletünk az integrált mezőgazdasá-
gi szakképzési modell 1990. évi kidolgozása, 
bevezetése volt. A szakképzésfejlesztés orszá-
gos hatókörű munkáiban az iskola pályanyer-
tesként, az úgynevezett Világbanki Programok 
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Kávészünet Horváth Antal nyugalmazott iskolaigazgatóval
 Jelenleg az Árpád téri iskola, a „teki” történetén dolgozik

Az idén 60 éves az ismeretségünk. 2014-
ben megjelent a harmadik könyve „Cher-
nelházadamonya a történelem szélárnyé-
kában” címmel. Dr. Bariska István azt írta: 
„enélkül a parancsoló íráskényszer és a 
röghöz kötött ihlet nélkül soha nem készült 
volna el Chernelháza és Damonya szélár-
nyékos története. Horváth Antal tanár úr 
egyszeri és megismételhetetlen teljesítmé-
nyének ez a titka.” Majd 2017-ben megírta 
a következő művét, „Az irányított gazdaság 
hatása a gazdatársadalomra 1939–1949. 
Sopron vármegye, Csepregi járás” címmel. 
Majd a téma folytatásaként 2021-ben mu-
tatta be újabb kötetét, „Keresztmetszet – 
A hatalom és a parasztság Vas megyében 
1949–1956.” címmel. „A szerző méltó em-
léket állít annak a generációnak, amely a II. 
világháború utáni katasztrofális helyzetben 
is biztosította az ország ellátását.” – olvas-
ható a recenzióban. Eddig 21 tanulmánya 
jelent meg. Jelenleg az iskolája 125 éves 
évfordulójára készíti annak monográfiáját. 
Erről beszélgettünk.
– A diploma megszerzése után, 1972-ben 
kerültem Kőszegre, a Jurisich Miklós Gimná-
ziumba. Első munkahelyemről egy tanév után 
csábítottak át a Tekibe, ahol 2008. évi nyugdí-
jazásomig dolgoztam. Az iskolával a rendszeres 
kapcsolatot a Gyurátz-alapítvány kuratóriumi 
tagságában vállalt szerep jelenti. 
– Az iskolám történetének megírási szándékát 
egyfajta hiányérzet és a kollégák inspirációja 
alapozta meg. Az anyaggyűjtés során nehézséget 
okozott, hogy az 1949–1960 közötti időszakról 
csak véletlenszerűen maradtak fenn iratok, de 
egy rossz selejtezésnek köszönhetően hiányosan 
találtam meg az 1980 és 1994 közötti időszak 
iratait is. Az iskolatörténetre vonatkozó tervemet 
kedvezően fogadta Mesterházy Balázs igazgató 
úr. Az idén 125 éves iskola nyár eleji jubileumi 
rendezvényei pedig megszabták a kiadvány és 
az elkészülés időkeretét.
– Az iskolát 1899-ben a Dunántúli Evangéli-
kus Egyházkerület hozta létre felsőbb leányis-
kolaként. 1916-tól leánygimnáziumi, később 
líceumi program szerint működő középiskola 
lett. 1948-ban leánygimnáziumként államo-
sították. Az 1945-től kifejlődő mezőgazdasági 
leányközépiskolai tagozat alapozta meg azt a 
döntést, hogy az Árpád téri intézmény állami 
iskolaként a mezőgazdasági szakképzés egyik 
központja lett. A fenntartás 1974-ben került a 
Földművelésügyi Minisztériumtól Vas megyé-
hez, majd onnan 1980-ban Kőszeg városhoz. A 
működtetés megnövekedett terhei miatt 1992 
áprilisától a város a megye fenntartásába adta 

révén (1993–1996 és 1998–2001), ráadásul 
a mezőgazdasági szakmacsoport fejlesztő köz-
pontjaként érdemelt ki megtisztelő szerepet. A 
programok jelentős továbbképzésekhez, külföldi 
tanulmányutakhoz juttatták a testület tagjait, az 
iskola pedig modern oktatási eszközökkel gya-
rapodott.
– 1997-ben a kereskedelem-marketing szak-
macsoportos képzés bevezetése újdonságával 
és szakmai kimeneteleivel szélesebb körben 
számíthatott a tanulók érdeklődésére, ekkortól 
növekedett meg jelentősen a kőszegi és a kör-
nyéki tanulók aránya.
– A szakmai fejlesztések mellett számos inno-
vációval növeltük az iskola eredményességét. 
1988-ban kialakított helyi nevelési rendszerünk 
„előfutára” lett a későbbi pedagógiai program-
nak. 1996-tól az EFQM európai minőségérté-
kelés rendszer hazai adaptációjának fejlesztője, 
majd alkalmazója is lett iskolánk. A 2000-től a 
közoktatási minőségfejlesztési rendszer, a Co-
menius 2000 II. intézményi szintjének kialakítá-
sával tettük teljessé a folyamatszabályozásain-
kat. Alapvetésnek számított, hogy a mindennapi 
munkát átfogó fejlesztéseinket mérésekre ala-
pozzuk. Közülük kiemelkedik a témazárók teljes 
rendszerének kialakítása, majd aktualizálása.
– A korszerű tanórai módszerek mellett tanuló-
központú tevékenységrendszer kialakítására tö-
rekedtünk, a személyiség-és motivációmérések 
hozzásegítették a testületet a tanulók alaposabb 
megismeréséhez.  A   tevékenységek a felzár-
kóztató foglalkozásoktól a versenyfelkészítése-
kig terjedtek. De eredményesek voltak az áru-
termelési projektek, és az évente megrendezett 
projekt napok is.
– A feltételrendszer fejlesztésében a legnagyobb 
„falatot” az önálló tangazdaság újjászervezése 
jelentette 1989-től. Az informatikai fejlesz-
tések 1991-től váltak intenzívvé, hogy aztán 
a világbanki programok révén mind mennyi-
ségben, mind korszerűségben a legjobban fel-
szerelt iskolák közé tartozhassunk. Kollégiumi 
kapacitásunk 1989-ben a Zrínyi, ma már újra 
Schey utcai kollégiummal bővült. A volt magyar 
szakterem helyén – az 1935-ben készült seccók 
feltárását, majd restaurálását követően – 1990-
ben iskolatörténeti emlékszobát alakítottunk ki. 
– Hálásan gondolok akkori munkatársaimra, 
akik elhivatottsága, aktivitása nélkül nem sike-
rülhetett volna országos hírűvé tenni az Árpád 
téri iskolát.
– Csak kevesen tudják, de én nagyon büszke 
vagyok rá. A Magyar Köztársaság Elnöke 2009-
ben a Magyar Köztársasági Ezüst Érdemkereszt 
kitüntetést adományozta munkám elismeréséül.

Kiss János
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Aki egy kicsit törődne …
2023. január 1-jétől a Kőszegi 
Városüzemeltető és Kommunális 
Szolgáltató Nonprofit Kft. igaz-
gatója Eső Attila. Előtte öt évet 
dolgozott a Kft.-nél, a megalakult 
műszaki csoport vezetői feladatai-
val bízták meg. Február 7-én tettük 
fel a kérdéseket az igazgatónak.
– Hogy érzi magát igazgatóként?
– Feladatoktól telítve, nem tartozik 
a stresszmentes munkahelyek közé. 
Szinte folyamatosan elégedetlen-
séggel találkozunk, a cég neve, 
városüzemeltető okán is a város 
minden technikai problémája hoz-
zánk tartozik. 
– Évindítás időszakában mi a 
legfontosabb?
– A téli időszakban mindig az utak 
takarítása adja az egyik feladatot, 
de megvannak a jellegzetes sze-
zonális munkák.  Állandó gond, 
hogy a munkagépeink többsége 
közel húszéves. Fejlesztésre kell 
költenünk évenként 20-30 milli-
ót. Hiányzik egy kisterherautó, a 
mostani javíthatatlan, és Kőszegen 
nagyon sok a szűk utca. A dolgo-
zóink többségének minimálbért 
tudunk fizetni. A létszám 42 fő, öt 
a közmunkás. Azt látom, hogy a 
dolgozóink többsége ragaszkodik 
a munkahelyéhez, többen 20-30 
éve itt vannak. Hangsúlyosan kell 
mondanom, hogy ezek az emberek 
Kőszegért dolgoznak, azokért, akik 
itt élnek. Sokkal több megbecsülést, 
elismerést érdemelnek. Azt szeret-
ném, hogy vonzó legyen a város-
üzemeltetőnél dolgozni, ezért sokat 
szeretnék tenni.
– Mi tartozik a városüzemeltető 
feladatköréhez?
– Az önkormányzat tulajdonában 
lévő ingatlanok, lakás, garázs, üz-
lethelyiség bérbe adása, ezek kar-
bantartása, felújítása. A bérlő kije-
lölése nem feladatunk. A jelenlegi 
a lakásállomány mintegy 250 db, 

ebből a többség szociális alapon 
kiadható, a piaci típusúak a lakó-
telepen vannak. Az alacsony bérleti 
díjakból kellene elvégezni a kar-
bantartást és fenntartást. A bérlők 
minden problémájára reagálni kell, 
még a lefolyó dugulására is. Sok 
problémát okoz, akkor is, ha idén 
februártól történt lakbéremelés. 
Hozzánk tartozik a közterület rend-
be tétele, legyen az javítás vagy ker-
tészeti munka. Végzünk konténeres 
hulladékszállítást a lakosságnak is. 
Rendelésre elszállítjuk a lomhulla-
dékot, saját tárolónkba befogad-
juk az építési törmeléket. Tavasszal 
megnyitjuk az egykori téglagyári 
gödrökben az inert anyagoknak a 
hulladéklerakót, ott 150 ezer m3-t 
tudunk elhelyezni. El kell szállíta-
nunk azt a sok lomot, amit a felelőt-
len emberek az utcára raknak.
– Kell?
– Igen, mert a végtelenségig ott ma-
radna. Aki egy kicsit törődne a laká-
sa környezetével, ingyen kivihetné 
a Hulladékudvarba. Várjuk ezt a 
hozzáállást, mert az általunk végzett 
lomtalanítás a városnak sok pénzé-
be kerül. Mi fizetjük a lerakási díjat. 
Kőszeg nagy problémája, hogy a vá-
ros szélén, a dombos területen nincs 
szennycsatorna. A szennyvizet a Kft. 
szállítja el traktorral vontatott tar-
tályban sok probléma és pénzügyi 
veszteség mellett. El kell végeznünk 
a vízkészlet védelme érdekében.
A fizetős parkolók működtetése 
hoz többletbevételt, amit más te-
vékenységünkre fordítunk. Az órák 
régiek, pénzt igénylő feladat lesz 
azok cseréje. Sok parkolót épített, 
újított meg az önkormányzat, még-
is, szinte mindig ki lehetne rakni a 
megtelt táblát. Nekünk is kell mon-
danunk, hogy az adott kéréshez, 
elváráshoz tartozó munkát csak 
később tudjuk elvégezni.  

KZ 

Anyakönyvi hírek
SZÜLETÉS: 
Kiss Ákos Gábor és Nagy Tamara Szilvia lánya: Emília Éva (2023.12.10).

HALÁLOZÁS: 
Kiss Tamásné szül. Róth Éva Mária, Gregorich Mária, Papp Istvánné 
szül. Székely Piroska, Tamási Lászlóné szül. Baracsi Zsuzsanna Mária.

Farsangzáró
Az elmúlt évi bálhiányos korszak 
után visszatértek a szórakoztató 
éjszakák. Két jelentős bál az idei 
farsangon elmaradt, egyik a Fú-
vósfarsang, a másik a Concordia 
bál. JESUS! musicalszerű oratóri-
um bemutatása (11.old) lekötötte 
a szervezők idejét. Farsangot záró 
hétvégén, február 10-én az Árpád-
házi és a Balog bálba várták a tán-
cos közönséget. A fotó az utóbbin 
készült éjfél előtt, amikor a szülők 
táncra perdültek egyedi produkció-
ban, folytatva a soktízéves hagyo-
mányt. A nagyon motivált, 20 főből 
álló csapat arra vállalkozott, hogy a 

bálozókat Mexikóba csábítsa, hogy 
átérezzék a fesztiváli hangulatot. 
Sikerült! Januártól próbáltak, he-
tente többször Földesiné Németh 
Csilla nyugdíjas tanárnő felkészíté-
sével. A műsoruk igazi fiesta lett.  A 
táncosok a tornacsarnokban nagy 
helyet vettek birtokba, a nézők kör-
be állva figyelték a lendületes elő-
adást. A szülők nagyot alkottak, az 
iskola szülői munkaközössége is a 
bál szervezésével.  Este 19.00 után 
várták az érkezőket, 20.00 után 
a végzős diákok keringőztek, szép 
produkciójukat legalább négyszá-
zan látták. A bálon csaknem teltház 
volt, a munkaközösség a bevételt a 
diákokra fordítja. 
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Az emlékezést Deutschlandsberg plébánosa szervezte
1999. január 24-én történt busz-
baleset áldozatairól a 25. évfordulós 
megemlékezést Deutschlandsberg-
ben január 26-án tartották. Az első 
részét a tragédia színhelyén, amit a 
város Mindenszentek-templomá-
ban bemutatott koncert követett. 
Az eseményt a grazi magyar konzul, 
Rudi Roth és Holló István, a város és 
még nyolc település római-katolikus 
plébánosa szervezett. Az atya Máté-
szalkáról származik, Grazban tanult 
teológiát, ott szentelték pappá. A 
tűzoltókkal járt Kőszegen az egyik 
megemlékezésen, amikor maximális 
vendégszeretetben részesültek. Sza-
vai szerint ÷szívesen megyek más-
kor is, azért, mert a két város tűzol-
tóinak kapcsolata él és működik”.
Január 27-én telefonon kérdeztük 
Holló István plébánost a  megem-
lékezésről.
– Miért vállalta a szervezést? – 
tettük fel az első kérdést.
–  Tizenegyedik éve vagyok Deutsch-
landsberg plébánosa. Az ideérkezé-
sem után nem sokkal emlékeztünk a 
15. évfordulóra, amelynek szervezé-
sét magamra vállaltam. Akkor is lát-
tam, hogy az itt élők életében mély 
nyomot hagyott a fiatalok tragédiá-
ja, az áldozatok hozzátartozói közül 
akkor is sokan eljöttek emlékezni. A 
városban élők lelkéből nem lehet ki-
törölni a tragédiát, azokat a napokat, 
órákat, amikor Deutschlandsberg 
templomában felravatalozták a 18 

fehér koporsót. Mindad-
dig ott voltak, amíg nem 
szállították el az áldozato-
kat Magyarországra. Nem 
múltak el azok a napok 
nyomtalanul.
A mentősök és a tűzoltók 
kérése volt, hogy január 
26-án legyen a megem-
lékezés időpontja, mert a 
pénteki nap több ember 
számára teszi lehetővé 
a jelenlétet. Első lépés-
ként felkerestem Doris 
Bund deutschlandsbergi 
körzeti elnököt, aki a 
rendőrség, a tűzoltók, a 
mentők parancsnoka. A helyszínen 
történő megemlékezés az útkanyar 
adta körülmények, a kicsi hely miatt 
összetett feladat. Ezért a tűzoltók és 
a mentősök kisebb buszokkal szállí-
tották a résztvevőket. 
– Hogyan zajlott a megemlékezés?
– A tragédia színhelyére a város-
ból elsődlegesen azok a személyek 
jöttek el, akik a baleset idején a 
mentésben is részt vettek. Hetven 
–nyolcvan fő volt ott a 16.00 óra-
kor kezdődő eseményen, örömteli, 
hogy Kőszegről is eljöttek többen, 
a tragédia áldozatainak hozzátar-
tozói is. Imáink értük szóltak. Elő-
ször a városi fúvószenekar négy 
tagja játszott el lágy dallamokat, 
majd következtek a megemléke-
zés beszédei. Doris Bund kerületi 

kormányzó, Rudi Roth tiszteletbeli 
konzul, Werner Amon stájerorszá-
gi tartomány helyettes elnöke, Eu-
rópa-tanácsos felidézte a tragikus 
eseményt, az eltelt időszak szabá-
lyozásainak a változásait. Részvéte-
lükkel jelezték a hozzátartozók felé 
az együttérzést:  Szilágyiné Bátorfi 
Edit Magyarország bécsi nagyköve-
te, Josef Wallner Deutschlandsberg 
polgármestere, illetve Maria Skazel 
és Helga Kügerl, a stájerországi 
tartomány képviselői.
A beszédek után mondtunk az ál-
dozatkért kétnyelven imát a szintén 
magyar származású László László, 
evangélikus egyház esperesével. 
Utána Básthy Béla Kőszeg polgár-
mestere köszönetét fejezte ki azért, 
mert mi, az itt élők mindannyian 

a szívünkön viseljük a 
tragédiát, és azért is, 
mert sokan vettek részt 
a mentésben, és most is 
segítünk a tragédia lelki 
feldolgozásában.  
– Mikor kezdődött a 
templomi koncert?
– 18.00 órakor, amely-
nek szervezéséhez Rudi 
Roth grazi magyar kon-
zul segítségét kértem. 
Olyanná formáltuk az 
eseményt, amelyen bárki 
részt vehetett a városban 
élők közül is. Örömöm-
re szolgált, hogy sokan 

voltunk, az itt élő magyarok közül 
is többen eljöttek. Öröm volt az is, 
hogy két magyar művészt sikerült 
felkérni a templomi koncertre, amit 
Kőszeg polgármestere beszédében 
köszönettel kiemelt. Orgonán ját-
szott Dankos Attila, a veszprémi 
Szent Mihály Főszékesegyház zene-
igazgatója, hozzá csatlakozott Feke-
te Melinda Zsófia szaxofonművész. 
A koncertnek így együtt különleges 
hangzást adott a két művész, mé-
lyebben hatott a meditációra, a lelki 
sérülések feldolgozására.

Kámán Z
Fotó: Lösching

(A fenti írás Holló István plébános 
kérésére megjelenik a Grazi Magyar 
Újság, a stájerországi (Steiermark) 
magyarok lapjában.)

Tornai Endre András által készített emlékmű 
Deutschlandsbergben, a baleset helyszínén
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Gábor
Cserkuti Gábor a deutschlandsbergi 
buszbalesetben súlyos, maradandó 
sérüléseket szenvedett, de a gon-
doskodás életben tartotta. Az ő 
élete az újjászületés. A kórházban 
a Gábor nyakában lévő keresztről, 
az arcán lévő korábbi sérülés-
ről ismerte fel őt a testvére, és az 
édesapja, István, akinek sok köny-
nye hullott ki a fia tragikus sorsa 
miatt. Az egykori borosgazda az 
öröklét magasságából figyelheti 
fia földi életét. Láthatja, hogy a 
mostanra már 43 éves Gábor so-
kat fejlődött, az édesanyja által 
irányított módon önállóan végez 
el feladatokat. Olyat, amely mások 
számára természetes, neki örömet 
adó életérzés. Gábor csak az egyik 
szemével lát csőlátás formájában 
7%-ot, formálja, újratanulja a sza-
vakat, viszont a hallása kiváló. A 
megszokott útvonalon közlekedik 
a városban, addig csak akkor megy 
át a zebrán, amikor azt a hallása 
alapján a zajok engedélyezik.  Nagy 
vágya és egyben ígéretes reménye 
is, hogy délelőttönként közösséget 
talál a Szent Erzsébet Gondozási 
Központban, amely januártól mű-
ködik az egykori, felújított szegény-
házban. 
A baleset után 25 év és egy hét telt 
el, amikor lakásuk ajtaján csen-
gettem. Gábornak akkor tartott 
tornaórát Molnár Tibor tanár a ház 
berendezett tornatermében. A szü-
lők arra kérték a baleset után, hogy 
továbbra is legyen az általános is-
kola után Gábor tornatanára. 
– Mostanra egyben anya és apa 
vagyok. Amióta a grazi kórházból 
hazajött a fiam, azóta minden nap 
többféle terápiát kap. Reggel kez-

dődik a logopédia óra Rába István-
né tanárnővel, aki a lelkére veszi 
az egészet. Minden nap van német 
óra, amit Tóth Krisztina oktat ki-
tartóan, aztán következik a torna, 
amit Molnár Tibor tart naponta. Ezt 
a terápiát abbahagyni nem lehet. A 
grazi kórház professzora a lelkemre 
kötötte, hogy amíg Gábor él, addig 
érte, vele foglalkozni kell, tevé-
kenységgel kell lekötni az idejét, 
és akkor képes lesz fejlődni. A fiam 
mindenkinek szót fogad, akkor is, 
amikor a tornaórán folyik róla a víz 
– hallgattam csendben az édes-
anya, Cserkuti Istvánné szavait. 
– Gábor a balesete előtt zenélt is.
– Heti egyszer elmegy pszicholó-
gushoz, ugyancsak egyszer skype-
on tanítja furulyára Ágotha Zoltán, 
aki távol él. A cselló sem maradt 
abba, mert Orosz Sándor a zene-
iskola egykori igazgatója tanítja a 
fiamat. Az édesapja már hét éve 
nincs velünk, azokat a régi dél-
utánokat mindig együtt töltötték. 
Mostanra ketten vagyunk, a másik 
fiam Zsolt is sokat segít nekünk. 
A 82 éves koromból is adódó fá-
radságot felülírja, hogy minden a 
fiam érdekében történik. Az édes-
anyának a gyermeke mindig a 

gyermeke marad.  Már nem tudok 
vele együtt sétálni, a tüske azért 
bennem van, amikor itthonról elin-
dul, de nála van a mobiltelefon, és 
azt tudja használni. Mindig ugyan-
azt a két sétakört járja be, ennek 
részeként megy el olyan tanórákra 
is, amit itthon nem lehet megtar-
tani. Fizikai állapota jó, jól étkezik, 
a szavak formálását tanulja, meg 
lehet érteni a beszédét. 
Időközben véget ért a tornaóra, 
Gábor öltözött a fotózáshoz, és be-
szélt a napi programjáról.
– Megyek németre, ha nem esik az 
eső gyalog megyek. Nincs messze. 
Átmegyek a Hősök tornya alatt, ki 
az írószer mellett, jövök vissza a 
könyvtár felé. Fő tér. Aztán itthon 
vagyok – ezeket a halkan mondott 
szavakat Gábor fogalmazta meg 
érthetően, és a diktafon rögzítette.
Azt is hozzátette a tornaórát köve-
tően: „Megizzadtam. A sok mé-
reganyag kijött rajtam”.
– Mennyire nehéz Gáborral dol-
gozni? – kérdeztük Molnár Tibor 
tornatanárt. 
– Büszke vagyok rá az emberi tar-
tása miatt, nagyon tudom ezt benne 
becsülni. Amit nekem nyújt Gábor, 
az egy felemelő érzés. Úgy műkö-

dünk, mint apa és fia mostanra már 
25. éve. Amikor megérkezek, öröm-
mel fogad, de ezt az érzést nem 
tudnám megfogalmazni. A hétvége 
kivételével minden nap együtt tor-
nászunk, munkavégzése átlagon fe-
lüli, de ebben benne van a rengeteg 
izzadság, humor, vita, zene, hiszté-
ria. Anya, apa minden tornaeszközt 
beszerzett. Azért mostanra az anya 
főszereplő Gábor ellátásában.
– Ami hiányzik az a kőszegi uszo-
da – vetette közbe az édesanya. 
– Szombathelyre nem mehet, mert 
ott mély a víz, úszás közben időn-
ként le kell tenni a lábait. 
– Úgy kezdtük, hogy édesapja az 
ölében hozta az uszodába – vette 
át a szót Molnár Tibor. – Úgy kell 
elképzelni, mint egy faág, ame-
lyen millió törés van. Nem tudott 
beszélni, mozogni. Féltem a fel-
adattól, nekem is voltak nehéz éj-
szakáim. Egy éven át csak a kicsi 
vízben tornásztunk, én beszéltem, 
ő a szempilla mozgatásával vála-
szolt, hogy érti. Mostanra mell-, 
hát-, és gyorsúszás nemben úszik. 
Mondhatom 25 év alatt négyen 
hosszú utat jártunk be. Mostanra 
Gábor erőnlétének szinten tartása 
a fontos feladat.
Amíg beszélgettünk, Gábor megfür-
dött, megszárította haját, és indult a 
városba német órára. Mutatta a be-
szélő óráját, amely németül mondja 
be a pontos időt, ez adja meg neki 
az időbeni tájékozottságát. Sietett, 
de mégis kérte, hogy bemutathassa 
a tornaterem falán lévő, általa ké-
szített képeket, ragasztásokat. Sok 
éve ennek a technikáját Palcsó Ju-
liannától tanulta meg. Aztán kézje-
lére újra megszólalt az óra, indulnia 
kellett, így elmaradt a betűolvasást 
segítő készülékének a bemutatása.  

Kámán Z

Március 13 – 19. között 
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BOMBA
ÁR

Vizes Zsemle

Regina Vera Papír Zsebkendő 
Fehér Illatmentes 3R.90db 4 Ft/db 

Tento Kéztörlő 
Super Aqua 
2Rétegű 2Tekercs 
200 Ft/db

Steffl  Sör 
Dobozos 0.5L 
638 Ft/l 

Theodora 
Ásványvíz 
Kereki Szénsavas 
/ Kereki Szénsavmentes/ 
Kékkúti Dús/ Theodora  Kékkúti 
Szénsavmentes 
/ Kereki Enyhe 1.5l, 113 Ft/l 

 Finonimo 
Baromfi Toast
 Sonkás Szelet
 2 990 Ft/kg

299 Ft/
10dkg

169 Ft/
db

169 Ft/
db

319 Ft/
db359 Ft/

db

329 Ft/
db399 Ft/

db

999 Ft/
kg

Nádudvari Gyümölcsjoghurt  C+D Vitaminnal  
Epres/Barackos  125g  1352 Ft/kg Több Ízben 

2 darabos vásárlásonként
SPÓROLJON TÖBBET! 

7255Ft/kg

399  399399399399399399    
Ft/
db

2 darabos vásárlásonként
SPÓROLJON TÖBBET! 

3990Ft/kg

399  399399399399399399399399    
Ft/
db

499
1990Ft/kg

Ft/
db

 Adrenalin 
Energiaital 
Classic / 
Watermelon/ 
Cactus-Guava/ 
Dragonfruit 
0.25l, 756 Ft/l 

  Gösser 
Premium 
Dobozos Sör 5% 
0.5l, 718 Ft/l

49 Ft/
db

 Ariel Mosógél Color 
20Mosás 1L / Mosópor 
Mountain Spring 20M 
1.1Kg 2363Ft/kg/ 
Mosókapszula Extra 
Clean 10db,   260 Ft/db 

 Chio Chips
 Hagymás-
Tejfölös
/ Sós  60g, 
7817 Ft/kg  

2599Ft/
db

189 Ft/
db 599 Ft/

db

 Szénsavas 
Üdítő Pepsi 
Cola / Pepsi 
Max/ Mirinda 
Zero Narancs/ 
7Up Pet 2l, 
300 Ft/l

469Ft/
db

549 Ft/
db

Nádudvari Tehéntúró 
Félzsíros Vf. 250g, 2196 Ft/kg 

449Ft/
db

 Mizo Vaj 
Csökkentett 
Zsírtartalmú /
Klasszikus 100g 
4490 Ft/kg 

549 Ft/
db

 Magyar Tejföl 
20% 330g 1664 Ft/kg 

3 darabos vásárlásonként
SPÓROLJON TÖBBET! 

1112Ft/kg

139  139139139139139139    
Ft/
db

429 Ft/
db

Família   Harmónia Szeletelt 
Csemege / Paprikás  / Csípős  
Szvg 55g 7800 Ft/kg 

359 Ft/
10dkg

Palini Füstölt -Főtt 
Császárszalonna 
3590 Ft/kg  

KoszegiHirdetes_2024-02_01.indd   1 2024. 02. 05.   14:46:13
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JESUS! – Concordia-Barátság Énekegyesület, Kőszeg Város Koncertfúvósze-
nekara és a Fidelissima Vegyeskar nagysikerű koncertje

Eddigi fennállásának egyik csúcs-
pontját ünnepelhette a Concordia-
Barátság Énekegyesület, hiszen 
Kőszeg Város Fúvószenekarával és 
a soproni Fidelissima Vegyeskarral 
négy alkalommal vihették színpad-
ra – magyar nyelven, fúvószenekari 
átiratban – Mary McDonald JESUS! 
című, musicalszerű oratóriumát. 
„Csak akkor születtek nagy dolgok, 
/ Ha bátrak voltak, akik mertek” 
– idézte köszöntőjében Ady sorait 
Básthy Béla polgármester, akinek a 
társaságában jelen volt Dr. Székely 
János megyéspüspök és Latorcai 
Csaba államtitkár is.
A produkció művészeti vezetőjével, 
Szilágyi Miklóssal, beszélgettem:
– Bízom benne, hogy nem a ha-
gyományos értelemben vett csúcs-
pontról van szó, mert ha ezt a szó 
szoros értelmében nézzük, akkor 
innen lefelé vezetne az út, én pe-
dig ezt nem szeretném. Inkább 
szeretnék úgy tekinteni erre a kon-
certsorozatra, hogy ez mindegyik 
együttes fejlődéstörténetében egy 
jelentős előadás volt, hiszen mind-
egyik együttes felülmúlta önmagát.
– Az előadás története 2021-ben 
kezdődött, amikor a világjár-
vány okozta lemorzsolódás mi-
att a Concordia háromszólamú 
vegyeskarrá kellett, hogy váljon. 
– A szükség úgy kívánta, hogy 
ennek megfelelően újítsuk meg a 

repertoárt, amihez nekem is képez-
nem kellett magam, de új forráso-
kat is kellett keresnem, ahol ilyen 
apparátussal előadható darabokat 
lehet találni. Erre a konkrét da-
rabra – ha jó emlékszem – 2022 
júliusában találtam rá.
Eredetileg az anyagi lehetőségeket 
figyelembe véve két előadás volt 
tervben, de köszönhetően egy si-
keres pályázatnak, és a közönség 
hatalmas érdeklődésének, újabb 
két előadás jöhetett létre, így ösz-
szesen mintegy 1000 ember hall-
hatta a koprodukcióban megvaló-
suló előadást.
A „JESUS” első része: A Messiás 
eljövetele, a második: A Messiás 
feltámadása címet kapta. „Mind-
két rész lazán összefűzött tételek 
sorozata, mely nem a mindenki 
által ismert történetet meséli el, 
hanem különböző nézőpontok-
ból vizsgálja meg a történéseket, 
érzéseket, benyomásokat fogal-
maz meg, mindezt pedig közis-
mert dallamok – karácsonyi da-
lok, korál dallamok és műzenei 
részletek – felidézésével teszi” 
– olvasható a kiadott sajtóanyag-
ban. – De hogyan született meg a 
hazai bemutató?
– Az átirat gondolata már korábban 
is foglalkoztatott, de látva a partitú-
ra borsos árát, ezt hamar el is hes-
segettem. Egészen odáig, amíg a 

Concordia egyik tagja, Horváth Mik-
lós, oda nem lépett hozzám a próba 
után – amin a darabot bemutat-
tam a kórusnak –, és arról beszélt: 
hogyha én merek nagyot álmodni, 
akkor ő megrendeli hozzá a megfe-
lelő kottákat, és a kórus támogatása 
gyanánt szívesen ki is fizeti.
– A koncert az összefogás szép 
példája is lett. 
– Három olyan együttesnek kellett 
összecsiszolódnia, amelyekben má-
sok a szokásrendszerek, más a pró-
bamorál, a közösség szerkezete és 
még a próbatechnika is. Mindösz-
sze három közös pont volt: a zene 
szeretete, ez a konkrét mű, vagyis a 
produkció, és katalizátorként jóma-
gam. Mindenki láthatta, hogy mire 
képes egyszerű emberek összefo-
gása. Egy ilyen produkció életre hí-
vása – még ha annak tűnik is néha 
– nem varázslat, hanem sok mun-
ka, elszántság, szorgalom, és per-
sze sok vidáman eltöltött próbaóra 
eredménye. A lehetőség mindenki 
számára adott, aki szeretne egy jó 
közösség hasznos tagja lenni, és 
persze tud egy kicsit énekelni, vagy 
valamilyen hangszeren játszani. 
A kórusok és a zenekarok ajtajai 
nyitva állnak, az pedig, hogy vala-
ki tegyen egy próbát, mondjuk az 
énekléssel, semmibe nem kerül. Az 
élmény pedig darabtól és műfajtól 
függetlenül garantált. 

Az előadás különlegességét adja az 
is, hogy – Szilágyi Miklós feldolgo-
zásával – fúvószenekari változatot 
hallhattunk. A szerző engedélyével, 
az első rész szövegét is a karnagy 
írta, a másodikét pedig Dr. Király 
Péter. Az egyes énekeket narráció 
köt össze. Ezeket a Sopron TV mun-
katársa, Köves Andrea, és a Soproni 
Petőfi Színház színésze, Papp Attila 
tolmácsolta. Szólót énekelt Vágány 
Luca Sára és Csapó András. 
Ezen az estén az öröm (a születés 
és a feltámadás) üzenete lengte 
át a termet. Telt, érett hangzással 
csendült fel: „Adjuk át a lelkün-
ket!”, s a fogékonyabbak igazol-
va érezhették: „Az Isten velünk 
van!”. 
A lenyűgöző hatású előadás fel-
emelő érzést nyújtott a közönség 
számára. Ragyogtak a hangszerek, 
ragyogott a kórus, és ragyogott az 
elégedett hallgatóság tekintete. 
Egy ilyen többtételes műnél, ahol 
ekkora hatást gyakorol a zene és a 
szöveg, nehéz elfogadni, hogy nem 
„szabad” közbetapsolni.
Január 17-én templommá válto-
zott a lovagterem. Szakrális térré 
varázsolták a szeretett Concordia, a 
csodálatos soproni Fidelissima éne-
kesei, és a mindig győztes kőszegi 
fúvószenekar muzsikusai. Kinyíltak a 
szívek, mert érezhető volt: „Jézus él!”

TáF.

S hullanak a kövek
Kíváncsi érdeklődőkkel telt meg a 
Chernel Kálmán Városi Könyvtár 
előadóterme február 8-án délután. 
A figyelmet Lepold Andrea előadá-
sa váltotta ki. „A nagy füzet kísér-
tetei” című könyvről hallhattunk. 
(Lásd Kristóf Ágota: A nagy füzet c. 
drámáját!) Előadás egyben könyv-
bemutató is volt.  
„Nagyon sajnálom, hogy egy 
csaknem civilnek, mint én va-
gyok, kellett ebbe a témába 
mélyen belenyúlnia” – mondta a 
szerző. Kristóf Kálmán kapcsán a 
vitathatatlan és elítélendő tények 
mellett „pletykák”-ból, „mesék”-
ből, következtetésekből is építkező 

írásmű: „Egy elhallgatott bántal-
mazássorozat története”. 
A könyvborítóról megtudtuk: A 
rózsaszínű lánykaruha az ártat-
lanságot, a rajta lévő tizenhét égő 
gyertya a bántalmazott kislányo-
kat jelképezi. Középen a gyermek 
Kristóf Ágota és Kristóf Attila fény-
képe látható. Ők mindig vissza-
vágytak Kőszegre, mint mondták, 
itt töltötték életük „négy legszebb 
évét”. Kívánságuk szerint itt is 
nyugszanak. 
Az előadót láthatóan mélyen érin-
tette a téma, kutatásait számos 
irányba kiterjesztette. Beszélt 
Kristóf Attila özvegyével is. (Arról 

nem tudunk, hogyan egészítette 
ki saját ismereteivel, emlékeivel a 
feltárt adalékokat például Kristóf 
Ágota fia.) 
Az egyedüli bűnös (Kristóf Kálmán) 
mellett vádak fogalmazódtak meg 
Kristóf Ágota irányába is, mert 
mint Lepold Andrea összefoglalta: 
„a gyermekek ellen elkövetett 
szexuális visszaélést tényszerű-
en, érzelmek nélkül ábrázolja, 
mintha nem számítana bűncse-
lekménynek”.
Az előadó a könyv tartalmi és ala-
ki sajátosságokat magába foglaló 
műfaját: „tényfeltáró”-ként hatá-
rozta meg. Az egykori, dokumen-
tumokkal alátámasztott vizsgálati 
adatokat – idézve a művekből – 
regényrészletekkel is illusztrálta. 

Kutatását azért tartotta fontosnak, 
mert úgy véli, Kristóf Ágota édes-
apjának súlyos bűneit – hárítás és 
titkolódzás fedi. 
A magánkiadásban megjelente-
tett „tényfeltárás” okait a szerző 
öt pontban foglalta össze. Ezek 
egyike: „Az igazság kimondása a 
gyógyulás érdekében.” A 43 perces 
előadást – 18 percben – kérdések 
és válaszok követték, de a könyv a 
történetet 251 oldalon tárgyalja.
A témában járatosaknak eszébe 
juthat K. Á. egy verse (Néhány szó). 
Mintha egy önmagára vonatkozó 
jóslat szavait olvasnánk: „egy ma-
dár megpróbál még felemelkedni / 
néhány szó kong néhány vészha-
rang / s hullnak a kövek”.

Tóthárpád F.
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Részletek a Wienerberger kőszegi beruházásáról
Iparűzési adó
A Wienerberger Téglaipari 
zRt. Kőszegi gyárában január 
25-én gombnyomásra indult 
meg, illetve folytatódott a 
gerendák, áthidalók termelé-
se egy 3,6 milliárd Ft értékű 
beruházás után. Az évenkénti 
négymillió folyóméter áthida-
ló, illetve gerendagyártás – a 
beruházást követően – öt-
millióra emelkedhet. Igény 
esetén lesz lehetőség a hét 
millióra. Kőszeg városának ez 
fontos adat, mert árbevétel alapján 
fizetik az iparűzési adót. A Wiener-
berger Téglaipari zRt. Kőszegi gyára 
több éven át Kőszeg legjobb adó-
fizetője volt, ebből a 2023-as év 
kivétel, mert fél éven át nem volt 
termelés. 
A beruházás befejezése a Wiener-
berger számára az ipari termelés 
ünnepe, és Kőszegnek is, amiről 
Básthy Béla polgármester beszélt 
a gyáravatón, a termelés indítá-
sakor. Az ünnepnapot az apró kö-
rülményekre is figyelve szervezték, 
meghívtak legalább hatvan vendé-
get, akik részt vettek a beruházás 
megvalósításában, vagy a jelenlegi, 
illetve a jövőben lesznek az építő-
ipari termékek vásárlói. 

Nyolcezer m2-es csarnok
A Wienerberger részéről a fejlesz-

tésről szóló döntés 2021-ben szü-
letett meg, majd 2022 tavaszán 
elkezdődött az épület 1800 m2-rel 
történő bővítése, és elkészült a 
nyolcezer m2-es csarnok. 2023 jú-
niusában leállították a termelést, a 
gépek beszerelésével folytatódott a 
beruházás.
Mi történt? Az 1991-től működő 
gépeket automatizáltra cserélték, 
mostantól a gépkezelők folyamatfe-
lügyelőként dolgoznak. Megszűnt 
a nagyon nehéz fizikai munka. 
A gyárbemutatón elhangzott: 
1991-2023 között egy-egy dol-
gozó műszakonként tíz tonna 
téglát is megmozdíhatott. Erre a 
fizikai igénybevételre mostantól 
nincs szükség, 
„Büszke vagyok a gyárra, 
mindnyájukra, ez lesz az egyik 
legmodernebb gyár Európá-

ban” – mondta 
Heimo Scheuch, a 
Wienerberger AG 
vezérigazgatója.  
Amint megfo-
galmazta, aznap 
reggel Bécsből 
jött, „mint vendég 
és házigazda is 
egyszemélyben”.  
A kezdet 1838-ra 
nyúlik vissza, „mi 
barátok, szom-
szédok vagyunk, 

befektetünk, részesei vagyunk a 
modern jövőnek”. Több személyes 
kötődés mellett a vezérigazgató 
azért is érkezett örömmel Kőszegre, 
mert 1991-ben, amikor megvásá-
rolták a kőszegi téglagyárat, „ez 
volt az első lépés a Wienerberger 
részéről, hogy Kelet-Európába 
lépjen”.  Hangsúlyosan mondta azt 
is, hogy Magyarország fontos gyár-
tóközpont a vállalkozás számára.

Mi megtettünk itt, Kőszegen
A beruházás után az ötmillió folyó-
méter áthidaló és gerendagyártás 
a Wienerberger számára 8-10 
milliárd Ft árbevételt jelent. Erről 
beszélt Tarsoly József, a Wiener-
berger zRt. vezérigazgatója. Meg-
fogalmazta: „Nem szokványos 
a mai esemény, hiszen a mai 
építőipar, illetve a lakásépítés 
szorult helyzetében kevés azon 
vállalkozások száma, amely ha-
sonló beruházásba kezd, amit 
mi megtettünk itt, Kőszegen. Ez 
is mutatja, hogy a Wienerberger 
hosszútávra elkötelezett Ma-
gyarországon a minőségi építő-
anyag-gyártás irányába”.
A beruházás indokaként az is el-
hangzott, hogy az áthidaló és 
gerenda építőipari terméket Kő-
szegen az 1991-es technikai felté-
telekkel gyártották még az elmúlt 
évben is. „33 éve még nem volt 
probléma, hogy élő munkával 

készüljön a termék”, de egyre 
nehezebb lett a – fizikai terhe-
lést elvégző – dolgozók felvé-
tele. A 120 méter hosszú asz-
talokra kézi erővel fektették, 
rakták le a kerámia héjelemet, 
a kőszegi elnevezés szerint 
téglapapucsot. Még egysze-
rűbben, ez egy hosszirányban 
kimélyített tégla, amit a fotó 
is mutat.
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66 ezer kilométer hosszú ter-
mék
Elismerésként hangzott el Tarsoly 
József részéről, hogy a régi techni-
kával már az első évben egymillió 
folyóméter áthidaló és gerenda 
készült el. A házak építésénél az 
áthidalót az ajtó-, ablaknyílások 
fölé teszik, gyorsabb lesz a munka, 
a gerendával a helyiségek födém-
zárását végzik el. Ezek gyártása 
emelkedett évenkénti négy millió 
folyóméterre. A vezérigazgató ösz-
szesítette, a 33 év alatt 66 ezer 
kilométer hosszú termék készült 
el Kőszegen, a mai árakon ennek 
értéke 100 milliárd Ft.
Ez is indokolta a kőszegi gyár fej-
lesztését, automatizálását a kézi 
munka megszüntetése érdekében. 
Ami ennél is fontosabb, van piaca 
a terméknek, mert csak azt érde-
mes gyártani, amit el lehet adni. 
Az eddigi adatok szerint a kőszegi 
termelés 75%-át exportálták, és ez 
fontos a magyar gazdaság fejlődé-
se érdekében. 

Pirosbetűs ünnep
Básthy Béla polgármester gratu-
lált Heimo Scheuch Wienerberger 
AG vezérigazgatójának, aki kiér-
demelte, és 2021-ben átvehette a 
Magyar Érdemrend Lovagkeresztje 
kitüntetést. A városvezető sza-
vai szerint: „A mai nap valóban 
pirosbetűs ünnep a városunk éle-
tében. A Wienerberger jóvoltából 
a téglagyártás kőszegi hagyomá-
nyát nem a múlt részeként, ha-
nem piacvezető termékkel őrizték 
meg, és így készülünk a követke-
ző évtizedek feladataira”. 
Az is elhangzott, hogy az önkor-
mányzat átadta az üzemcsarnok-
kal szomszédos területet a vállal-
kozásnak, hogy növelni tudják a 
beruházáshoz szükséges területet. 
Cserébe kapta a város a kiürült 

bányagödröket, ahol 
önkormányzati terüle-
ten a keletkező inert 
hulladék biztonságo-
san elhelyezhető. 

A bemutató gyártás
Január 25-én 11.26 
órakor gombnyomásra 
indult el a bemutató 
gyártás. Az indítást 
elvégezte Tarsoly Jó-
zsef Wienerberger zRt. 
vezérigazgató, Heimo 
Scheuch Wienerberger 
AG vezérigazgató, Básthy Béla pol-
gármester. Kirner Antal Zoltán plé-
bános megáldotta a gyárat, kérte 
a Jóistent, hogy „ennek a víznek 
hintése által távozzék, és szűnjék 
meg minden titkos kór, ami az itt 
dolgozók épségét, nyugalmát ve-
szélyezteti”.  

A kőszegiek 
Az üzemcsarnok termelő gépeihez 
vezette Grüll Tamás gyárigazgató 
a több mint hatvan vendéget. A 
Peresznyéből származó fiatal mér-
nök a Wienerbergernél 2014-ben 
kezdte gyakornokként a pályafu-
tását, a következő évben termelés-
vezető lett, majd 2018-ban meg-
bízták az összevont téglagyár és 
gerendagyár gyárigazgatói felada-
tával. Helyettese a kőszegi Pon-
tyos Gábor, aki közreműködésével 
segítette a termelésbemutatót. Az 
üzemindítás napján a gyárigaz-
gató tartott szakmai tájékoztatót 
a jelenlévőknek. Elmondta, hogy 
a cégnél a 33 év alatt végeztek 
számos termékfejlesztést, jelen-
leg 14-félét gyártanak. Minden 
termékből elegendő mennyisé-
get raktároznak, hogy a vásárló 
igényei szerint gyorsan tudjanak 
szállítani. A végtermék többféle 
alapanyagból készül. 

A kerámia héjelem
Ezek egyike a kerámia héjelem, 
vagyis a téglapapucs, amely ugyan-
csak a kőszegi gyáregységben, a 
téglagyárban készül. A termelés 
közel 90%-a héjelem, a többi kis-
méretű tégla. Vagyis a két termelési 
blokk erősen összekapcsolt az áthi-
dalók és gerendák gyártása érde-
kében. Ehhez szükséges a beton 
is, amelynek köbméterében – szo-
katlanul sok – egyes recepturáknál 
400 kg feletti cementet adagolnak. 
A termelésben nem lehet hiba, a 
technológiát pontosan betartják, 
mert a „termékek az emberek 
feje fölött vannak”. 
Vezetékes vizet hasz-
nálnak a gépek mo-
sásához, a használt 
víz belső körforgás-
ban marad, kavics 
leválasztása után a 
betonkeveréshez fel-
használják. A tégla-
papucs mélyedéseibe 
több szál acélhuzalt 
vezetnek, ennek 
egy-egy szálát mint-
egy 700 kg erővel 
megfeszítik, majd ezt 
követően a papucs 
hornyait megtöltik 
betonnal. 

Az automaták
A technológia kezdete, amikor 
a 120 méter hosszú asztalra, 
egymás mellé szorosan (fotó) 
több téglapapucsot raknak le. 
A lerakógép ezt automatikusan 
végzi, a gépkezelő felügyeli. Ha 
megtelt az asztal, a téglapa-
pucs-terítő visszafelé haladva 
a papucs mélyedéseibe be-
húzza az acélhuzalokat, majd 
ennek a feszítése a következő 
művelet. Ezt a terhelést csak 
erős vasszerkezetű asztalon 
lehet elvégezni, mintegy 40 

tonna önsúllyal rendelkezik a 120 
méteres asztal, amelyből 12 db van 
a csarnokban. A betonadagoló a 
téglapapucs mélyedésekbe folyatja 
a betont, amit a feszítő acélhuzalo-
kon átvezetett árammal fűtenek a 
gyorsabb kötés érdekében. 
A huzalfűtést automata szabályoz-
za, 14 óra elteltével lehet a ter-
mékre rátenni a feszítőerőt. Ezután 
következik a darabolás, a csoma-
golás és termékjelölés automata 
gépekkel. Egy-egy rakat terméket 
a dinamikus tárolóról targonca viszi 
el a rakodó térre.

Kámán Z
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 Az Újvárosi Óvoda 50 éves
Kőszeg lakótelepén működik 1973. 
december 10-től. Az eltelt ötven 
év alatt a pedagógiai önállóság-
gal három vezető dolgozhatott a 
gyermekek nevelését végző, hat-
vannál több óvónővel és fele annyi 
segítővel. Mindehhez hozzájárult 
tíz fő technikai dolgozó is. Becsült 
adatok szerint a pedagógiai mun-
kájuk révén legalább 1500 kőszegi 
gyermek vált iskolaéretté. Minden 
szülő, édesanya ismeri a gyermek-
nevelés örömét, az Újvárosi Óvoda 
gyermekszerető dolgozóinak ebben 
volt része ötven éven át, de kellett 
hozzá sok kitartás, türelem. Amit 
elvégeztek, azt senki nem tudja ne-
kik igazán megköszönni.
2024. január 20-án tartották az 
évforduló ünnepnapját, azon nem 
tudott minden régi dolgozó részt 
venni. „Az ÚJVÁROSI ÓVODA ötven 
éve” saját készítésű kiadványt – a 
régi dolgozók elérhetősége isme-
retében – mindenki megkapja. 
Emiatt kopogtathat és kopogjon is 
a Kedves Olvasó!  
Időrendben a második vezető, 
Regéné Kenyeri Ágota (1996-
2017) megszervezte a beszélgetést 
Gamauf Etelka (1973-1996) az 
óvoda működését elindító vezető-
vel, aki nem volt ott az ünnepnapon. 

Az első óvodavezető: Gamauf 
Etelka
– Mikor kapta az óvodavezetői 
megbízást? – tettem fel a kérdést 
Gamauf Etelkának.
–1961-ben kezdtem dolgozni a 
barakki óvodában, ahol két, rész-
ben osztott csoportban foglalkoz-
tunk a gyerekekkel. 1963-ban el-
készült a Bajcsy-Zsilinszky utcában 
a Felsővárosi óvoda, ahol 1973. 
augusztus 31-ig dolgoztam. A Mű-
velődési osztály kérésére vállaltam 
az Újvárosi Óvoda vezetői felada-
tát. Akkor már a barakkból egyre 
több család költözött a lakótelepre, 
sok volt a gyermek. 1973. decem-
ber 10-én volt az átadás, már első 
nap a 75 férőhelyre 101 gyermeket 
vettünk fel. 
Nehezek voltak az első évek, az 
óvoda épületének adottságai meg-
feleltek az előírásoknak, de a város 
végét jelző tábla után épült meg, 
rendezetlen volt a környezet. Az 

udvaron fák hiányában nem volt 
árnyék, ezért messzebbre sétáltunk 
a gyerekekkel.
– Nehéz volt akkor óvodavezető-
nek lenni?
– A gyerekeket hozták a szülők 
óvodába, hogy érzelmileg, testileg 
fejlődjenek, amit a jó nevelőmun-
kával sikerült elérni. Az óvodave-
zető feladata mindig nehéz. Nem 
egyszerű a közösség összetartása, 
a szülőkkel a kapcsolatok alakítá-
sa, és a tárgyi feltételek biztosítása. 
Abban az időben a szülők, üzemek, 
szocialista brigádok segítsége sokat 
jelentett a környezeti feltételek ja-
vításában.
– Mire emlékszik szívesen, és 
mire nem?
– Nagyon jó közösségben dolgoz-
tunk, ami fontos a kiegyensúlyozott 
gyermekneveléshez. Színvonalas 
rendezvényeket, sportbemutatókat 
tartottunk a gyerekek és a szülők 
örömére. Minden helyzetben segí-
tettük egymást. A rossz dolgokat 
jobb elfelejteni!
– Nehéz volt átadni a vezetést?
– Nem. Nyugdíjba akartam menni, 
betöltöttem az 55. életévemet. Biz-
tos voltam abban, hogy Regéné Ági 
kezében jól működik majd az óvoda.

A második vezető: Regéné Ke-
nyeri Ágota
– Kicsit megijedtem a feladat-
tól, pedig 10 évig vezetőhelyettes 
voltam – mondta Regéné Kenyeri 
Ágota. – Fájó szívvel hagytam ott 
a csoportomat, nem szakadtam el 
tőlük, de a velük töltött egész na-
pok véget értek. A vezetői feladat 
más, sokrétű. Többlet feladat volt 
számomra, hogy nemcsak a saját 
munkámért, hanem a gyerekekért, 
a dolgozókért, az épület állagáért, a 
balesetmentes játékokért is felelős 
lettem.
– Emlékszel a munkába lépésed 
napjára?
– 1977-ben friss diplomásként 
jelentkeztem az Újvárosi Óvodába. 
Amikor megérkeztem Kőszegre ke-
restem a leendő munkahelyemet, s 
megláttam a gyönyörű tájat, közel 
volt a Szabóhegy, a Kenyér-hegy. 
Arra gondoltam, milyen okos volt, 
aki ide építette, hiszen mennyi 
mindent lehet itt felfedezni a gye-

rekekkel. A természetközeli kör-
nyezet előnyeit az évek során ki-
használtuk. Pályakezdő óvónőként 
a kollégák barátságosan fogadtak, 
a felém irányuló segítő szándékra 
szívesen emlékszem.
– Mi a legszebb az óvónői fel-
adatban?
– Azt végigkövetni, hogy a hozzánk 
érkező hároméves hogyan fejlődik 
iskolaéretté, azt látni, hogy napról-
napra okosabb, ügyesebb lesz, egy-
re többet ért meg az őt körülvevő 
világból. Szerettem a gyerekekkel 
a közös rajzolást, festést, és min-
denféle más tevékenységet, ami a 
fejlődésüket szolgálta.
– A dolgozói létszám csökkenése 
is a vezetői időszakodban volt. 
– De létszám leépítés nem, in-
kább átszervezésnek nevezném a 
hozzánk tartozó Alsóvárosi Óvoda 
1996-os megszüntetésének idő-
szakát. Két óvónőt, negyven gyer-
meket tudtunk átvenni. Nem volt 
elbocsátás, de ezt még az Etával 
együtt intéztük. Később a lakótelep 
’kiöregedett’, kevesebb lett a gyer-
mek, ezért 2003-ban egy csoportot 
megszüntetett a fenntartó. Sikerült 
ezt is megoldani átszervezéssel, el-
bocsátás nélkül.
– Mi volt a legnehezebb?
– Meg kellett tanulnom írógépen 
dolgozni, majd jött a számitógép, 
és az internet világa. Nem volt 
egyszerű a költségvetés tervezése, 
a takarékos gazdálkodás megszer-
vezése. Szakmai téren nagy kihí-
vást jelentett a jó gyakorlatainkra 
épülő helyi nevelési program elké-
szítése, a minőségbiztosítási rend-
szer kidolgozása, működtetése. Új-
donság volt a pályázati rendszerbe 
való bekapcsolódás, ennek révén 
eszközállományunkat jelentősen 
fejlesztettük.

– Készültél nyugdíjba?  
– Átgondolt döntésem volt, mert 
elértem a negyvenéves munka-
viszonyt és akkor lejárt a vezetői 
megbízatásom. Annak ellenére, 
hogy magam mellett éreztem a 
nevelőtestület és a fenntartó tá-
mogatását, úgy döntöttem, hogy 
újabb ötéves megbízatást nem vál-
lalok. Nehéz szívvel hagytam ott az 
óvodát, a gyermekek világa sokáig 
hiányzott. Aztán megszülettek az 
unokáink, pótolják a gyerekekkel 
való foglalkozás örömét. Ha újra 
kezdhetném, akkor is óvónő lennék.   

A harmadik vezető: Gyuráczné 
Kiss Marietta
Az Újvárosi Óvoda alapításának 50. 
évfordulójára emlékeztető ünnep-
nap után beszélgettünk Gyuráczné 
Kiss Marietta tagintézmény-igaz-
gatóval. Az épületben sok helyen 
50-es szám, óvodásokról készült 
képek díszítik a falakat. A régi és 
a jelenlegi dolgozóknak bűvös az 
„Újvárosi Óvoda 50 éve” kifeje-
zés, amely egyben az összefoglaló 
kiadványuk címe is. Az ’újvárosi’ 
a legutóbbi három évben Kőszeg 
Meseváros Óvoda és Bölcsőde tag-
intézménye. A vezetői iroda helyi-
sége nem változott, ott tettük fel a 
kérdéseket Gyuráczné Kiss Mariet-
ta vezetőnek, aki 2017-ben kapta 
meg először a megbízást. 
– Óvónőként vagy vezetőként 
jobb az élet?
– Óvónőként, mert csak a gyerekek-
re és a szülőkre kell koncentrálni. 
Mondom azt is, hogy a gyermekek 
engem fiatalon tartanak. Vezetőként 
sokkal több, köztük negatív hatás is 
ér bennünket. A közoktatás vezetői 
végzettségem miatt pályáztam meg 
a vezetői állást, amikor Regéné Ke-
nyeri Ágota nyugdíjba ment. 
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Abban az időben Dvorákné Kővári 
Anikó volt a helyettesem, egészen 
az óvodák összevonásáig. Vele kö-
zépiskolás korunk óta ismertük 
egymást, a kőszegi néptáncegyüttes 
tagjai voltunk. Fájó hiányát tovább-
ra is érezzük.
– Mikor kaptad meg az óvónői 
diplomádat?
– 1984 júniusában végeztem, 
majd augusztus 16-tól dolgoztam 
az Újvárosi Óvodában, negyven éve 
vagyok ezen az egy munkahelyen. 
Gamauf Etelka vett fel, és mindjárt 
a ’mélyvízbe’ dobott, Seper Fe-
rencné mellé, aki helyettes vezetői 
feladatokat is végezte, így nekem 

több óvónői feladat 
jutott a 32 gyermek 
mellett. 1985-ben 
kaptam meg az első 
saját csoportomat, 
büszke is vagyok rájuk, 
a folyosó falán őrzöm 
a fényképüket.  1989-
ben egy fiú édesanyja, 
majd 1993-ban egy 
kislány édesanyja let-
tem. Szeretek itt dol-
gozni, mert szerintem 
– biztosan elfogultan 
mondom – nagyon 
jó az Újvárosi Óvoda 
közössége. Erről sokat 

mond, hogy az elmúlt nevelési 
évben 46 gyermeket írattak be a 
kiscsoportba, előtte 34 főt. Azt tu-
dom, hogy szájról szájra terjed az 
óvodánk hírneve. 
– Idén eléred a nyugdíjba vonu-
láshoz szükséges 40 évet.
– Igénybe veszem a kormánydön-
tés adta lehetőséget, és dolgozom 
tovább nyugdíjasként. A vezetői 
megbízásom 2026-ig szól. A csa-
patmunkát biztosan erősíti, hogy 
az óvónőkre is vonatkozik a 2024 

januárjától érvényes jelentős bér-
emelés. 
– Hogyan készültetek az 50. év-
forduló ünnepére.
– Kezdtük az „Újvárosi Óvoda 50 
éve” kiadvány összeállításával. A 
régi kollégák többségének neve 
benne van, és az éves beszámolók-
ból visszakerestük az ötven év ada-
tait. A közösségi médián keresztül 
próbáltam mindenkivel a kapcso-
latot felvenni, de hiányoztak címek. 
Örömmel vártunk mindenkit, azt 
is, akit nem értünk el! Básthy Béla 
polgármester úr pénzügyi segítsé-
gével meghívókat és emléklapokat 
nyomtathattunk az eseményre. 
Mindannyian büszkék vagyunk az 
Újvárosi Óvoda névre, az öt évtized 
nyújtotta pedagógiai teljesítményre. 
Minderről a szülők által adott visz-
szajelzés is a saját örömünk.
– Milyen volt az ünnep?
– Szép, emlékezetes, nagyon jó 
hangulatú. Minden egykori és je-
lenlegi kollégának kedveskedtünk 
egy emléklappal, rózsával és az 
Óvoda 50 évéről szóló „kiadvány-
nyal”. Köszönjük mindenkinek, aki 
el tudott jönni.

Kámán Z

25. városi farsangolás
Az idei már negyedszázados. A 
KéV adatai szerint 2000. március 
7-én  a Kőszegért Egyesület felhí-
vására tartották az első Farsang-
búcsúztató maskarás rendezvényt. 
Az egyesület elnöke Kaltenecker 
Lajos volt, helyettes Pócza Zoltán.  
Az egyesület közzé tett egy felhí-
vást, miszerint „Ez a nap, ami új 
színfoltjává válhat városunknak. 
Ha úgymond vevő erre a város, 

akkor ebből hosszútávon akár 
jelmezes, fúvószenével aláfestett 
felvonulás, amolyan karneváli 
forgatag is kerekedhet”. Majd 
2002-ben a KéV már Farsangfar-
káról ír, és arról, hogy sokan öltöt-
tek jelmezt ezen a napon. Ide tar-
tozik, hogy „dr. Tóth László jegyző 
az Írottkő Natúrparkot testesítette 
meg. Bödey Gábor aljegyző rab-
ruhában dolgozott”. 

Az idén február 7-én Farsangi elő-
zetesként ruhapróbát tartottak a 
Biotéka üzlet dolgozói. A vásárlók 
akkor is érkeztek, meglepődtek, 
amikor apácák szolgálták ki. Viktória 
édesanya Benedek fiával vásárolt, 
az ötéves óvodás fiú a fotógép felé 
csak egy pillanatra nézett, de szoro-
san tartotta kezében a gyógyteákat. 
A Biotéka dolgozói a kezdetektől 
részt vesznek Húshagyó kedden a 
Farsangfarka rendezvényen. Szá-

mukra ez természetes, a gondot 
a jelmezválasztás okozza. Az idei 
apácaruhát használtruha boltban 
találták, fontos nekik, hogy a ruha 
kényelmes legyen, miközben a 
vevőket és az érdeklődőket kiszol-
gálják. Azt ígérték, sokféle finom-
sággal, itallal várnak mindenkit. 
A fényképezőgép kattanása után 
hosszasan sorolták a korábban 
magukra öltött jelmezeket, de ed-
dig apácák nem voltak.  
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Lukácsháza 
2024-ben a Közösségi Ház és 
Könyvtár nyitva tartása változatlan.
Január 20-án a magyar kultúra 
napja alkalmából a Lukácsházi Kö-
zösségi Házban az érdeklődők az 
Európa expressz krimikomédiát néz-
hették meg. A program a Nemzeti 
Művelődési Intézet IX. Pajtaszínház 
programjának keretén belül valósult 
meg.  Az előadás után Palcsó Julian-
na kedves szavakkal mutatta be az 
akvarell festményeit kiállító Jencsky 
Beatrixet, aki 10 évig volt aktív tag-
ja a művészeti egyesületnek. 
Január 20-án Bucsuban rendezték 
meg a hagyományos Sportközössé-
gek tekeversenyét. Eredmények: 1. 
Sportvezetők (Balikó Tibor, Karáth 
László, Horváth Ákos, Komálovics 
Ottó) – 2. Sakkozók (Bálint Sza-
bolcs, Kunovits József, Kunovits 
Gyula, Németh Zoltán) – 3. Szur-

kolók (Tóth Miklós, Bezdi István, 
Horváth Balázs, Osztrosits Zsolt) 
– Sprintversenyben: 1. Kunovits Jó-
zsef – 2. Tóth Miklós – 3. Németh 
Zoltán. Legtöbb fát dobó versenyző: 
Kunovits Gyula 95 fa (Sakkozók)
Szintén ezen a napon a Borbarát 
Hölgyek Lukácsházi Egyesületének 
tagjai Vince napi szőlővessző áldás-
ra és hegybejárásra utaztak Rezibe.
Január 25-én Lukácsháza képvi-
selő-testülete megtartotta 2024 
évi első ülését. A testület elfogad-
ta az éves munkatervet, döntött a 
Postakocsi bolt előtti járdaszakasz, 
csapadékvíz elvezetés és buszmeg-
álló átépítés, valamint a Gyöngyház 
Óvoda épületén 36 KW-os nap-
elem telepítésének pályáztatásáról.
Február 3-án A SCHOTT Lu-
kácsháza SE közgyűlést tartott, 
melyen Bolfán Tamás ismertette 
a 2023-as év eredményeit, be-
számoltak a szakosztályok vezetői 
az elért helyezésekről, tevékeny-

ségükről és a 2024-es terveikről. 
Február 2-3-4-én a Postakocsi 
bolt és trafik átköltözött az új, már 
megépült épületrészbe és ott mű-
ködik tovább, így a régi rész átala-
kítása is megkezdődhet.
Február 3-án településünk Lu-
kács-házi törpfőzde csapata Re-
ziben vett részt az ottani Farsangi 
disznótoros főzőversenyen. A Hu-
pikék törpéknek öltözött csapat a 
nem hagyományos étel kategóriá-
ban első helyezést ért el.
Február 9-én a Lukácsházi Színját-
szók Köre két előadást tartott a Kö-
zösségi Házban. A vidéki ember és 
a Kutya, vagy gyerek egyfelvonásos 
vígjátékát mutatták be. A tagok: Pa-
dos Katalin, Biczók Katalin, Németh-
Kovács Ildikó, dr. Jónás Zsigmond, 
Kenyeri Dezső és Virág János, rende-
ző Németh Lászlóné Joli. 
Február 17-én SCHOTT Lukács-
háza SE lovasszakosztálya Lovas 
bált szervez a Közösségi Házban. 

2024 évben a Lukács-házi Bo-
szorkányok Egyesülete az Önkor-
mányzat és a Közösségi Ház támo-
gatásával Boszi-Mozi programot 
indít. Havonta egy ingyenes film-
vetítésre várjuk az érdeklődőket, 
Leader pályázatból egy nagy tel-
jesítményű projektorral és egy 3x4 
méteres vetítővászonnal bővült a 
Közösségi Ház felszerelése. Február 
16-án 17.00 órától a Bűbáj című 
családi film várja az érdeklődőket. 
A Postakocsi Lukácsháza Teke 
Sportegyesület Uraiújfaluban 
nagy csatában 5:3-ra alulmaradt a 
hazai csapattal szemben az NB III-
as bajnoki mérkőzésen. 
Március 2-án lesz a IX. Pincés Ke-
mencés Böllérverseny. A tömegeket 
invitáló rendezvényre megkezdte 
a felkészülést a helyi böllércsapat, 
több civil önkéntes, a Közösségi 
Ház dolgozói, a Gyöngyösmenti 
Nonprofit Kft., az önkormányzat 
képviselő-testületének tagjai.

Farsangoltak
Pusztacsó: Január 27-én várták a 
gyerekeket a Közösségi Házba a far-
sangi délutánra, amely színpompás 
felvonulással kezdődött ötletes jel-
mezekkel. Következett a vetélkedő, 
a résztvevőknek lufival kellett pár-
ban táncolni, be-
kötött szemmel a 
társukat csokival 
megetetni. Csa-
patverseny során 
t ö rpe j á r á sban 
sepregettek, fejü-
kön dobozt cipel-
ve egyensúlyoz-
tak, a kiválasztott 
anyukákra ruha-
csipeszt aggattak. 
A „limbó”-ban a 
felnőttek is részt 
vettek. A gyer-
mekek kaptak 
egy tombolaszá-

mot, és kitágult szemekkel várták a 
nyereményt, üres kézzel senki nem 
ment haza. Előtte eltöltöttek egy 
szuper jó táncos órát.  
Rendhagyó nap volt a faluban 
a magyar kultúra napja alkalmá-
ból, 1989 óta ünnepelünk január 
22-én. Kölcsey Ferenc 1823-ban 
ezen a napon tisztázta le Csekén 

a Himnusz kéziratát. Az 
évforduló alkalmat ad a 
nagyobb figyelemre, hogy 
továbbadjuk a múltunkat 
idéző tárgyi és szellemi 
értékeinket. Ezért volt 
rendhagyó nap Puszta-
csóban. A falu közösségi 
oldalán három játékkal 
készültek az érdeklődők 
számára. Első: Egy kirakó, 
amelyen a Himnusz kéz-
iratát láthattuk. Második: 
Szókereső játékkal, ami-
ben 20 hungarikum nevét 
rejtették el. Harmadik: 
Kultúrtörténeti kvízzel.

Kőszegdoroszló: Február 3-án har-
madik alkalommal rendeztük meg a 
jelmezes farsangi felvonulást, illetve 
a télűző kisze-báb égetését. Kereplők 
hangjával vonult a maskarás menet a 
patak mellett a tűzoltószertártól a Fa-
luház udvaráig. A gondűző cédulák-
kal aggatott kisze-bábot kisszekéren 
húztuk, hogy az udvaron a tűz mar-
talékává váljon a gondokkal együtt. 
Ebben bízva népi zenére körbetán-
coltuk a lángoló kiszét, porrá égtek a 

cédulák és magukkal vittek minden 
rosszat. A mulatság a közösségi te-
remben folytatódott, versenyeztetve 
a jelmezes gyermekeket és a felnőt-
teket. A gyerekek páva, dínó, kalóz-
lány ruhát öltöttek, míg a felnőttek 
sztárparádét tartottak. Színre lépett 
Korda Györgyként Németh Péter és 
Klárika is jelen volt Stariczbükler Kitti 
személyében. A Feketeerdő klinikát 
hozta el Torda Sanyi, Petrovics István 
és Király László. A tombola csúcs-
pontja volt az élő kakasok sorsolása, 
majd következett az esti bál. 

Nagy Tünde

Elűzték 

Velem:  2023-ban kezdődött a 
Stirling-villa felújításának második 
üteme, amelyben az emelet, tetőtér, 
tető és az épület környéke kapott új 
köntöst.  Mostanra  a villa teljes fel-
újítása befejeződött, az ünnepélyes 
átadás tavasszal várható. A munká-
latokat nehezítette az esős időjárás 

is. A villában lévő helyiségek: vetítő-
terem, AR-terem, kiállítótermek és 
workshop-terem. A műhelyegyüttes 
újjáépült, háromszintes terasszal. 
Továbbra is lesz egy fazekasműhely, 
és egy nagy közösségi tér a ko-
vácsműhely helyén. A fafaragóház 
földszintjén akadálymentes mosdók 

és zuhanyozó épült, E-bicikli szerviz 
és töltő, illetve egy kerékpártároló. 
Újjáépült eredeti formájában a fe-
deles híd, állagmegóvást végeztek 
a gattermalmon. Az épület mellett 
új nyári konyhát és kemencét épí-
tettek. Az épület környezetét parko-
sították, előnevelt fákat, több száz 

cserjét ültettek és füvesítettek. Az 
épület turisztikai központként szü-
letett újjá. Két megyei projektből 
történt a felújítás, mindkét esetben 
a Vas Vármegyei Önkormányzati 
Hivatal vezetésével, Velem község 
partnerségével.

Pálffy György
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Gyöngyösfalu: Január elején meg-
tartottuk az újesztendőt köszöntő 
koccintásunkat a közösségi házban. 
A tornacsarnok felújítása jól halad,  
a belső munkálatok elkészültek, a 
térkövezés folyamatban van. A fű-
tés korszerűsítése is halad, a kazánt 
beépítették. Az iskola visszatérhetett 
a terembe, visszaáll minden a régi 
kerékvágásba. Február 2-án tartot-
tuk a közmeghallgatást, a település 
főbb területeit érintő problémákat és 
feladatokat beszéltük meg. Az Arany 
János, Gyöngyös és az Alkotmány 
utcában tervezzük a vízelvezető ár-
kok tisztítását, a munkálatok meg-
kezdése előtt értesítjük a lakosságot.

A szociális tűzifát megkapták a rá-
szorulók, jó minőségű keményfát 
sikerült biztosítani számukra. Idén 
a hivatal és az óvoda finanszírozása 
is jól alakult, az állami finanszírozás 
jelenlegi számai alapján nem kell 
jelentős összeggel hozzájárulni a 
fenntartáshoz. A lomtalanítás idő-
pontja még nincs meg, de biztos, 
hogy gyűjtőpontos lesz az idén is. A 
közmeghallgatáson ismét felmerült, 
hogy a település több telkén tárol-
nak autóroncsot, alkatrészt, amely 
nem megengedett, ezért kérem a 
tulajdonosokat a megszüntetésre. 
A nőnapot idén március 9-én tart-
juk, várjuk a falu lányait, asszonyait 
és az örökifjú nagymamákat is a 
rendezvényünkre. 

Tóth Árpád

Roncsautók

NEMESCSÓ: Az ökumenikus ima-
héten, január 23-án az evangéli-
kus templomban gyűltek össze a 
keresztény felekezetek tagjai a kö-
zös istentiszteleten. Eljött hozzánk 
dr. Székely János megyéspüspök 
úr és Inzsöl Richárd plébános úr. 
Kalincsák Balázsné Varga Katalin 
evangélikus lelkész a közös ünnepről 
beszélt, mert „összeköt minket a Mi 
Mennyei Atyánk szeretete”. Püspök 
atya elmondta, hogy nagy örömmel 
érkezett ide, hiszen családias közös-
ségben, szeretetben élnek együtt 
evangélikusok és katolikusok. 
Szerdahelyi-Bánó Irén polgármes-
ter és Hock-Sirson András alpol-

gármester február 7-én Nemescsó 
legidősebb lakóját, Schrott Pálné, 
Lina nénit köszöntötte 94. szüle-
tésnapja alkalmából. Egészségben, 
szeretetben, boldogságban töltött 
további életet kívánunk! 
Február 10-én tartottuk a farsangi 
mulatságot. A jelmezes felvonulást 
követően díjaztuk a legfinomabb 
fánkot, majd ügyességi játékok kö-
vetkeztek, a tombolasorsolás sem 
maradhatott el. 
Március 2-án, a Lukácsházi Böllér-
versenyen is képviselteti magát a 
település. Nagy szeretettel várják a 
vendégeket!

Szerdahelyi-Bánó Irén

Évkezdet 
Cák: A mindennapokat átszövik a 
közösségi programok. Januárban 2. 
alkalommal rendezték meg az ama-
tőr pingpong versenyt, amelyre az 
elszármazottak is beneveztek,  a gye-
rekek is bekapcsolódtak a játékba.
A farsangi mulatságot február 
3-án rendeztük meg, gyermekek, 
felnőttek, családok ötletes maska-
rákba öltöztek. Ott volt Hófehérke 
és a törpe, Törpapa, Törpilla és 
Hókuszpók, Vámpír család, Ferrero 
Rocher pár és madárijesztő a ma-
darával. A nyugdíjasok is aktívan 
részt vettek a farsangi fánkok zsű-
rizésében, és idén másodszor adták 
át a farsangi fánk készítők vándor-
díját. A vidám játékos vetélkedő 
után bállal zárult a mulatság.
Február 24-én hagyományos kö-

zösségi disznóvágásra kerül sor, a 
friss húsból készült toroskáposztá-
ból kóstolhatnak azok, akik másnap 
ellátogatnak a Cáki Pincesorra a 
Télkergető-Tavaszváró rendezvé-
nyünkre. Várjuk Önt, Kedves Olvasó!
Február 25-én, vasárnap 14 órá-
tól a Cáki Pincesoron a SkyGrót 
Csillagászati Társaság tagjai tar-
tanak előadást, távcsövön látható 
a naplemente. Különlges kesz a 
Nádasdy Ferenc Bandérium kö-
zépkori fegyverzete, miközben  a 
Stefanich Pincészet borkóstolóval 
várja a vendégeket. Lesz minifánk, 
sütemény, termelői méz és ásvány-
ékszer vásár. A gyerekek részt ve-
hetnek kézműves foglalkozáson, 
lovagolhatnak, és lesz alkalom 
állatok simogatására, mindezt har-
monika muzsika kíséretében. Cél, 
hogy a vendégek a Cáki Pinceso-
ron, együtt űzzék el a telet! 

Felújított út
Kőszegpaty: Február 2-án történt 
külterületi út átadójával az önkor-
mányzat vagyona tovább növe-
kedett. Nemescsó után a falu felé 
haladva a derékszögű útkanyar-
hoz csatlakozik a 2,76 km hosszú, 
kavicsos útfelületű külterületi út, 
amelynek felújítása befejeződött. 
Májerhoffer Attila egy gondolatot 
vett át, amely szerint a nyugati 
országrész nehéz helyzetben van, 
mert könnyű összehasonlítani pél-
dául a külterületi utakat a határ 
túloldalán lévő helyzettel. „Jelen-

tem, a jobb helyzetért megtettük 
az első lépéseket” – mondta a pol-
gármester. Hozzátette, hogy a gaz-
dák, vadászok, erdészek köszönettel 
fogadták a beruházást, mert köny-
nyebben jutnak el a földekre. Külön 
eredmény, hogy a KÉK túra úthoz 
közel került Kőszegpaty, lesz lehető-
ség a turisztikai fejlesztésekre. „Ne-
künk ez egy fontos út, számsze-
rűleg a legnagyobb beruházású, 
összege meghaladja a 124 millió 
Ft-ot”. Ennek 95%-a EU-s támo-
gatás. Az önkormányzat önrészként 
6,5 millió Ft-ot tett hozzá. Ágh 
Péter szavai szerint „kicsi és na-
gyobb lépésekkel haladtunk előre 

fejlesztésekben. 
Mindezek révén 
egyre szebb lett 
a falu”. Sok sikert 
kívánt minden 
kőszegpatyinak, 
és utalt a közös 
munka folytatá-
sára.  Elmondta, 
hogy az EU-ból 
hol jön, hol nem 
jön pénz, a falu-
programok EU-
támogatását a 
Kormány előre 
megfinanszírozta.  

Horvátzsidány: Az október 2-án 
történt átadással befejeződött az is-
kola tetőterének a beépítése. „Min-
den gyermek ígéret” háromnyelvű 
felirat fogadja a belépőt. Az átadá-
son vagy inkább 
baráti találkozón 
a zsidányi iskolás 
gyermekek horvá-
tul énekelték, „mi 
iskolánk, mi isko-
lánk zsidány”.  
„Az én barátsá-
gom garantált, 
tovább építjük a 
falu érdekében” 
– fogalmazta meg 
Ágh Péter államtitkár. Emléke-
zett a falu akkori polgármesterére 
(Krizmanich Istvánra), aki az első 
találkozásukon panaszkodott, hogy 
Horvátzsidány nem fejlődik. „A 
mostani számok már a jókedvét 
mutatják, az elmúlt években több 
mint 800 milliós fejlesztési for-

rást tudott felhasználni”, létrejött 
a mintafalu. A tetőtér beépítése 30 
millió Ft-ból valósult meg. „Isten 
áldja Dumovits István atyát, aki 
most itt van közöttünk” – mondta 

Soltész Miklós államtitkár. Az atyát 
ministráns gyermeket vették körül. 
A politikus ígéretet tett újabb 25 
milliós támogatásra, mert „elkö-
telezettek vagyunk a Kárpát-me-
dencében élő nemzetekért, amely 
viszi tovább a kultúráját, a ke-
reszténységet”.

30+25 millió forint
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Pizzák Kicsi 22 cm Nagy 32 cm
1. Pizzakenyér (Tejföllel, fokhagymával) 1490 Ft 1590 Ft
2. Margherita (Paradicsomszósz, oregano, mozzarella) 2350 Ft 2450 Ft
3. Funghi (Paradicsomszósz, oregano, gomba, mozzarella) 2450 Ft 2550 Ft
4. Cornelius kedvence (Paradicsomszósz, oregano, kukorica, mozzarella) 2450 Ft 2550 Ft
5. Salame (Paradicsomszósz, oregano, csemege szalámi, mozzarella) 2450 Ft 2550 Ft
6. Salame Picante (Paradicsomszósz, oregano, csípős szalámi, mozzarella) 2450 Ft 2550 Ft
7. Prosciutto (Paradicsomszósz, oregano, sonka, mozzarella) 2450 Ft 2550 Ft
8. Capricciosa (Paradicsomszósz, oregano, sonka, gomba, mozzarella) 2500 Ft 2600 Ft
9. Corno (Paradicsomszósz, oregano, sonka, kukorica, mozzarella) 2500 Ft 2600 Ft

10. Diavola (Paradicsomszósz, oregano, szalámi, kukorica, mozzarella) 2500 Ft 2600 Ft
11. Azzura (Paradicsomszósz, oregano, sonka, articsóka, mozzarella) 2550 Ft 2650 Ft
12. Hawaii (Paradicsomszósz, oregano, sonka, ananász, mozzarella) 2550 Ft 2650 Ft
13. Casablanca (Tejfölös szósz, oregano, bacon, juhtúró, lilahagyma, mozzarella) 2600 Ft 2700 Ft
14. Songoku (Paradicsomszósz, oregano, sonka, gomba, kukorica, mozzarella) 2600 Ft 2700 Ft
15. Riccotta di Pecora (Paradicsomszósz, oregano, sonka, juhtúró, mozzarella, snidling) 2600 Ft 2700 Ft
16. Garden (Paradicsomszósz, oregano, sonka, olivabogyó, fokhagyma, mozzarella, petrezselyem) 2600 Ft 2700 Ft
17. Fuvio (Paradicsomszósz, oregano, sonka, gomba, brokkoli, mozzarella, tejföl, fokhagyma) 2650 Ft 2750 Ft
18. Rusticana (Paradicsomszósz, oregano, sonka, bacon, tojás, mozzarella, pfefferoni) 2650 Ft 2750 Ft
19. Pizza a’la Kékfény (Paradicsomszósz, oregano, sonka, szalámi, bacon, gomba, kukorica, pfefferoni, mozzarella, olivabogyó) 2650 Ft 2750 Ft
20. Pizza a’la Facundia (Kapros tejfölös szósz, oregano, csípős szalámi, lilahagyma, kukorica, mozzarella, olivabogyó) 2650 Ft 2750 Ft
21. Quattro Stagioni (Paradicsomszósz, oregano, sonka, gomba, szalámi, articsóka, mozzarella) 2650 Ft 2750 Ft
22. Quattro Formaggi (Paradicsomszósz, oregano, vegyes sajt) 2650 Ft 2750 Ft
23. Bacon (Paradicsomszósz, oregano, bacon, snidling, mozzarella) 2650 Ft 2750 Ft
24. Vegetariana (Paradicsomszósz, oregano, brokkoli, gomba, kukorica, articsóka, olivabogyó, pfefferoni, mozarella) 2650 Ft 2750 Ft
25. Ungarese (Paradicsomszósz, oregano, csípős szalámi, bacon, kolbász, lilahagyma, mozzarella, tojás, csípős pfefferoni) 2690 Ft 2790 Ft
26. Bolognese (Paradicsomszósz, oregano, bolognai ragu, bacon, mozzarella) 2690 Ft 2790 Ft
27. Mexicana (Paradicsomszósz, oregano, bolognai ragu, mexikóibab, lilahagyma, tejföl, csípős pfefferoni, mozzarella) 2690 Ft 2790 Ft
28. Pizza a’la Rain (Paradicsomszósz, oregano, kolbász, paradicsom, paprika, lilahagyma, mozzarella) 2690 Ft 2790 Ft
29. Pizza a’la Roma (Paradicsomszósz, oregano, sonka, gomba, szalámi, kukorica, paprika, mozzarella) 2690 Ft 2790 Ft
30. Pizza Carlo (Paradicsomszósz, oregano, sonka, kukorica, lilahagyma, paradicsom, mozzarella) 2690 Ft 2790 Ft
31. Pizza Philippo (Paradicsomszósz, oregano, sonka, kukorica, tojás, kaliforniai paprika, mozzarella) 2690 Ft 2790 Ft
32. Pizza a’la Consigliere (Kapros tejfölös szósz, oregano, juhtúró, mozzarella) 2690 Ft 2790 Ft
33. Pizza a’la Tonno (Paradicsomszósz, oregano, tonhal, lilahagyma, mozzarella) 2750 Ft 2850 Ft
34. Pizza a’la Napoletana (Paradicsomszósz, oregano, szardínia, mozzarella) 2750 Ft 2850 Ft
35. Frutti di Mare (Paradicsomszósz, oregano, tenger gyümölcsei, mozzarella) 2750 Ft 2850 Ft
36. Salmone a’la Atlantico (Tejfölösszósz, oregano, lazacfilé, sonka, szalámi, mozzarella, pfefferoni) 2750 Ft 2850 Ft
37. Pizza e Prescot (Paradicsomszósz, oregano, roston csirkemellfilé, parmezán, paradicsom, mozzarella) 2750 Ft 2850 Ft
38. Pizza a’la Camorra (Tejfölös szósz, oregano, roston csirkemellfilé, bacon, lilahagyma, mozzarella) 2750 Ft 2850 Ft
39. Pizza Tramezzini (Paradicsomszósz, oregano, roston csirkemellfilé, sonka, bacon, szalámi, vegyessajt) 2750 Ft 2850 Ft
40. Corpus Delicti (Paradicsomszósz, oregano, roston csirkemellfilé, ananásszal egybesütve, mozzarella) 2750 Ft 2850 Ft
41. Pizza Popey  (Paradicsomszósz, oregano, spenót, tojás, juhtúró, mozzarella) 2750 Ft 2850 Ft
42. Pizza Italiano (Paradicsomszósz, oregano, pármai sonka, rukkola, mozarella) 2850 Ft 2950 Ft

Tekintse meg megújult étlapunkat és heti menüajánlatunkat
a www.kekfenyetterem.hu weboldalon.

Hamburgerek, saláták, tészták, napi menü házhozszállítás!
Heti, havi étkeztetés lehetséges éthordóban, ingyenes kiszállítással!     

KÉKFÉNY ÉTTEREM ÉS PIZZÉRIA
9730 KŐSZEG, Várkör 25.

      PIZZARENDELÉS  
         (0670)222-3132

Pizzaexpressz:
hétfő-csütörtök, vasárnap: 12.00 – 22.00-ig

péntek-szombat: 12.00 – 23.00-ig

DÍJTALAN HÁZHOZSZÁLLÍTÁS
KŐSZEGRE, KŐSZEGFALVÁRA!

De rendelhet akár Cákra, Horvátzsidányba, Kőszegdoroszlóba,
Lukácsházára, Kőszegszerdahelyre, Velembe és Bozsokra

1000 Ft/szállítás! 
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Hrvatski bal s Hajdenjaki
Covid pandemija i šparanje s energijom nisu 
omogućili u prošli tri ljeti da se organizira hr-
vatski bal u Kisegu. Ljetos, da su se poteškoće 
smanjile i na 20. januar su zvale pozivnice goste 
u Jurišićevu tvrdjavu. Predsjednik HS u Kisegu 
Šandor Petković pozdravio je časne goste: pred-
sjednicu nimške samouprve Agnjicu Kőszegfalvi, 
predsjednika Društva gradišćanskih Hrvatov u 
Madjarskoj Vincu Hergovicha, javnoga bilježnika 
grada Kisega dr. Zalana Gabora i farnika Zoltana 
Kirnera. Po trojezičnimi pozdravi gradonačelnik 
varoša Bela Basthy je otvorio bal, na kojem 
su po  prvi put nastupili Hajdenjaki iz Doljnje 
Pulje, iz susjedne Austrije. Čuvanje i njegovanje 

gradišćanskoga bogatsva  nazočni 
su velikim zadovoljstvom i veseljem 
slušali i gledali. Na kraju svojega 
programa mladi tancoši Hajdenja-
kov su ljude otprimili u prvi tanac, 
da se kasnije i oni osobno uključu 
u balski ritam, u balsko raspolože-
nje. Ukusnu /slasnu vičeru osigurala je gostio-
nica „Ciglenica” iz Prisike. Ništ nije falilo da na  
muziku „Pinka benda” štimung raste u Viteškoj 
dvorani i teren tancanja da bude pun s veselimi 
ljudi. Na polnoćnoj tomboli  mnogobrojni dari 
su si našli svoje gospodare/gospodarice. Sve je 
bilo dato za druženje i ugodno raspoloženje, koje 
su do zadnjega uživali Hrvati, Madjari i Nimci iz 
ovkraj i onkraj Gradišća. 

Három éves kihagyás után január 20-án is-
mét megrendezhette a kőszegi Horvát Önkor-
mányzat hagyományos nemzetiségi bálját. A 
közel 170 fős vendégsereget a ÷Hajdenjaki” 
kultúrcsoport szórakoztatta Alsópulyáról (A). 
Az est zenei hangulatáról a szentpéterfai 
÷Pinka band“ gondoskodott, amelyhez a 
peresznyei ÷Tégláskert“ vendéglő vacsorája és 
a rengeteg tombolanyeremény is hozzájárult.

Marija  Fülöp Huljev
Sandor Petković i Bela Basthy

pri otvaranju bala

÷Hajdenjaki” su bogat kulturni program doprimili

Pukanje i razdiljenje tombolov je bilo dobro 
organizirano

Ugodno raspoloženje pri cijeloj noćiUgodno raspoloženje pri cijeloj noći
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Volkskunde in der Balog Schule
Német népismereti óra a Balog iskolában
A német nemzetiségi népismeret órákon első-
sorban a hagyományokkal, a régi életmódokkal 
foglalkoznak a tanulók. A farsangi időszakban 
természetesen a három napos kőszegfalvi far-
sangról tanulnak, így a falu jellegzetes sütemé-
nyéről, a cigenudliról /Ziegenudeln/ is.  
A 4.a. és a 4.c. osztályosok (Neválovits-Albert 

Kinga és Sulyok Ágota tanítókkal együtt) vehet-
tek részt és késztették el a finom süteményt. Kö-
zösen dagasztották, Rábai Ferenc segítségével. A 
megkelt tésztát Tompeckné Margit néni kanállal 
szaggatta, a gyerekek sodorták, formálták, sütés 
után cukrozták a cigenudlikat. Végül nagy öröm-
mel el is fogyasztották, ami igazán jól sikerült! 

Amíg a tészta kelt, a kőszegfalvi farsang-
ról 1985-ben készített filmet vetítette le 
Kőszegfalvi Ágnes, melyet nagy figyelemmel 
néztek meg a gyerekek. 
Kö szönet a Kőszegi Német Nemzetiségi Önkor-
mányzatnak a szervezésért.   

Deutscher Projekttag /Német projektnap 
December 19-én karácsonyi német projektna-
pot tartottak a Balog iskolában. A program az 
alsó tagozaton egy osztályszintű kéz-karácsony-
fa elkészítésével kezdődött, mellyel az ebédlő 
ablakait díszítették. A délelőtt további részében 
a tanulók advent és karácsony témakörben játé-
kos vetélkedőn vettek részt. A feladatok között 
szerepelt íz- illetve illatfelismerés, keresztrejt-
vényfejtés, activity, puzzle összeillesztés, angyal-
ka-barkácsolás, mesenézés. A nap folyamán a 
„Kling Glöckchen” című dalt is megtanulták a 
gyerekek, amelyet a programsorozat végén kö-
zösen is elénekeltek.
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„Isten, áldd meg a magyart!”
Január 22-e a magyar kultúra 
napja. E jeles alkalommal számos 
településen, a határon túl is, meg-
ünneplik a Himnusz születését.
Kőszegen a lovagteremben csen-
dült fel a nemzeti imánk, majd 
Fekete-Pataki Edit a Kulturális Bi-
zottság elnöke mondott ünnepi be-
szédet. Megemlékezésének szemé-
lyes hangvételű gondolatai adtak 
meghitt keretet. Felidézte, miként 
találkozott először – a lovagterem 

színpadán – a néptánc első lépé-
seivel, a népdalokkal, a kultúrának 
számos ágával. Ezáltal: „számomra 
alapértékké vált a családom, a ha-
zám és szűkebb környezetem, vá-
rosom szeretete és ezek szolgálata” 
– mondta. Megerősítette, hogy „a 
kultúra nemcsak tudást és művelt-
séget hordoz, hanem erkölcsöt is.” 
„A kultúra az életünk mintázata, 
mely szerint mindennapjainkat 
éljük, megkülönböztet bennünket 

más népektől, őrzi egyediségünket” 
– tette hozzá egyebek mellett.
Arról, hogy mi a mi feladatunk, 
annyit mondott: semmi különös, 
csak egyszerűen továbbadni azt, 
amit kaptunk – a családban, az 
iskolában, abban a közösségben, 
amelyben élünk.
Ezen a napon ünnepel az egész 
Kárpát-medence, és minden ma-
gyar, éljen bárhol a világban, mert 
„a Himnusz, nemzeti imádságunk 

összeköt minket. Átível határokon 
és kontinenseken.” Beszédét ekként 
zárta: „Isten, áldd meg a magyart!”
Az ünnepség kedves „közjátékkal” 
folytatódott. Tóthárpád Ferencet 
köszöntötte Básthy Béla polgár-
mester, Fekete-Pataki Edit bizott-
sági elnök és Pócza Zoltán igazgató 
abból az alkalomból, hogy a kősze-
gi költőt január 20-án, Budapes-
ten, a Magyar Kultúra Napja Gálán, 
a Magyar Kultúra Lovagja címmel 
jutalmazták. 
Az est a Jókai Annát megszemélye-
sítő Juhász Róza előadásával zárult.

Kaszinónkról
25. évfordulóját ünnepli a „leg-
újabb kori” Kőszegi Polgári KASZI-
NÓ. Az évnyitó közgyűlést január 
27-én tartották a KÖSZHÁZ-ban. 
Tagjaik közül harmincnyolcan írták 
alá a jelenléti ívet. Ezúttal is bővült 

a létszám. Felvételét kérte Horváth 
Márta pedagógus, Takács Ádám 
gazdasági szakember és Terplán 
Zoltán alpolgármester. Csatlakozá-
sukat a tagság egyhangúan támo-
gatta. A létszám az új tagtársakkal 
79-re emelkedett. A beszámoló 
mellett az elnök, Csiki István, is-
mertette a 2024-es terveket, majd 

hozzászólások hangzottak el. Ki-
emelték dr. Csókay András és Há-
mori Luca nevét. 
A huszonöt éves jubileumát ün-
neplő közösség több meglepetéssel 
is szolgál ebben az esztendőben. 
Az elnök „szívügyeként” a kiemelt 
programok közé tartozik a Szent 
korona nyomában elnevezésű há-

romnapos rendezvényük március 
22-24 között, amelynek helyszíne 
Kőszeg és Velem lesz. 
Folynak az előkészületek egy 
könyv kiadására, amely emléket 
állít a kőszegi kaszinóélet 190, és 
a legújabb kori kaszinó 25 éves 
történetének. 

TáF.

Söptei Imre: A Stájerházak 1768. évi alapításáról
 Kőszeg város, illetve a Kőszegi-
hegység egyik kedvelt kiránduló-
helye, korábban erdőgazdaságának 
fontos központja a Stájerházak. Tör-
ténetével kapcsolatban kisebb-na-
gyobb eltéréssel szinte minden ma 
elérhető feldolgozás ugyanazt tálal-
ja: 1770 körül a Mária Terézia által 
kiadott erdőrendtartásnak megfele-
lően telepítettek le 2 erdészt, akik 
Stájerországból érkeztek, nekik a 
város épített lakóházakat. Az adat 
először Szovják Jenő, kőszegi szü-
letésű, szombathelyi erdész egyik 
munkájában bukkant fel.
Egy új kutatásnak köszönhetően 
most pontosan meg tudtuk álla-
pítani a kezdetek valós idejét. Ez 
pedig az 1768. év. 
Abban az esztendőben egy a Ma-

gyar Királyi Kamara által kiküldött 
bizottság (Commissio) érkezett a 
Kőszegre. Ennek feladatai közé tar-
tozott, hogy a kincstár bevételeinek 
növelése érdekében átszervezze 
a város gazdálkodását. Eladatták 
a város közösségének birtokában 
levő szőlőket és szántókat, bérbe 
adatták a bormérését, sörfőzdéjét, 
vámszedését stb.  Az erdők eladása 
nem került szóba, de szorgalmaz-
ták a tervszerű és hatékony erdő-
gazdálkodás bevezetését. Március 
20-án közzé tették az első helyi 
erdőrendszabályokat, amelynek 
végrehajtásához külföldről hívtak 
erdőműveléshez értő szakembert. 
A famestert, ahogy akkor nevez-
ték, Johan Astehubernek hívták, 
az alsó-ausztriai „Wölkersdorfból” 

(Wolkersdorf im Weinviertel, 
Ausztria) érkezett. A vele 
kötött szerződés szerint évi 
150 forintos (ft) fizetést ka-
pott, valamint 100 ft-ot és 
faanyagot egy lakóház fel-
építésére. A városi tanács-
csal való kapcsolata nem 
mondható felhőtlennek, így 
alig egy évi munka után 
Astehuber visszatért koráb-
bi lakóhelyére. Valószínűleg 

ő is nagyobb várakozással, a jobb 
megélhetés reményével érkezett. A 
Felső-erdőben emelt épület az ér-
tékbecslés szerint 99 ft 3 krajcárt 
ért. A kőművesnek tartozott még 
15 ft-tal, valamint a városnak egy 
széles szekérért 2 ft-tal. A vizsgá-
lat szerint „nagy szegénységre 
jutott”, ráadásul a helyi megíté-
lés szerint nem is volt hasznára a 
közösségnek. Távozásakor mégis 
gálánsan viselkedtek vele, a város 
szekerén vitték Padendorfig (talán 
Pandorf, Pándorfalu, Ausztria), a 
kamarástól kapott 6 ft-ot a költö-
zéssel kapcsolatos költségeire. A 
tanács elégedetlenségéhez hozzá-
járulhatott, hogy nem saját aka-

ratból foglalkoztatták, ezért nem is 
ragaszkodtak maradásához.
A Stájerházak – legalábbis egyik 
épületének – keletkezéséről tehát 
pontos adatokkal rendelkezünk, azt 
is tudjuk, hogy első lakója nem Stá-
jerországból, hanem Alsó-Ausztriá-
ból érkezett. Az is bizonyos, hogy a 
szakszerűen felügyelt erdőgazdál-
kodás kezdete, mind a rendszabály, 
mind a szakember tekintetében az 
1768. évhez köthető Kőszegen. Az 
elképzelhető, hogy az üresen álló 
épület újabb lakója valóban stájer 
lehetett, és minden bizonnyal a 
fentebb említett 1770-es rendelet 
bevezetéséhez kapcsolódóan alkal-
mazták.

A Stájerházak első ábrázolása
az 1837. évi erdészeti térképen Lakók és látogatók (Képeslap az 1920-as évekből)
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A Kőszegi Városi Múzeum, 
Könyvtár és Levéltár hírei
Az Irány a Könyvmoly-galaxis! című hagyományos könyves akadály-
versenyünkre idén március 7-én éjfélig várjuk az olvasni és játszani 
szerető, négyfős általános iskolás csapatok jelentkezését! További részletek 
intézményünk Facebook oldalán olvashatók.
Február 14-én, szerdán, a Nemzetközi Könyvajándékozás napi akci-
ónk keretében városszerte „Elveszített könyv”-ek találhatnak új gazdára. 
A Chernel Kálmán Városi Könyvtárba látogatók e napon „meglepetés-
könyv”-vel gazdagodhatnak. 
Február 22-én, csütörtökön 16.30-kor Lőcsei Péter irodalomtörténész 
kamarakiállításának megnyitójára várjuk szeretettel az érdeklődőket! 
Az Anyanyelv Nemzetközi Napja alkalmából nyíló tárlat március 7-ig 
látható a Chernel Kálmán Városi Könyvtár 1. emeleti olvasótermében. A 
megnyitón közreműködik Lichtmann Flóra, tanuló. A kiállításhoz diákok-
nak rendhagyó órák igényelhetők a balogh.beata@kvmkl.hu e-mail címen.
Február 28-án, szerdán 10.00 órakor a legkisebbeket várjuk a Baba-
Mama Játszóház következő alkalmára a könyvtár gyermekrészlegébe! 
Beiratkozott felnőtt olvasóink és a babák számára a részvétel ingyenes, de 
regisztrációhoz kötött!
Február 29-én, csütörtökön 17.00 órakor Balló László Értékes por-
celánjaink című kötetével ismerkedhetünk meg a Chernel Kálmán Városi 
Könyvtár rendezvénytermében. A könyv a megye magán- és közgyűjte-
ményeinek porcelántárgyait tárja az olvasó elé. A rendezvényen közremű-
ködnek Nagy Jácint és Tátrainé Kulcsár Irén, a kötet fotográfusai. A 
2020-ban Kiemelkedő Kulturális Munkáért Díjjal kitüntetett szerző verse-
iből Tátrainé Kulcsár Irén tart felolvasást.
Március 5-7-ig Beporzók heti foglalkozásra, március 12-14-ig az 
1848-as forradalom és szabadságharccal kapcsolatos műtárgymust-
rát és zsinórkokárda készítést magába foglaló foglalkozásunkra várjuk 
az érdeklődő óvodás és iskolás csoportokat az Arany Egyszarvú Patikába. 
Mindkét alkalom részvételi díjhoz és előzetes regisztrációhoz kötött, 
érdeklődni a muzped@kvmkl.hu címen lehetséges. A foglalkozásokkal 
kapcsolatos részletes információkért kérjük, kövessék figyelemmel hon-
lapjainkat és közösségi oldalainkat is!
Március 12-én, kedden 17.00 órakor Feiszt György nyugalmazott 
levéltáros tart előadást Dívák és bonvivánok Vas megyében címmel a 
könyvtár rendezvénytermében. 
Szeretettel várunk minden érdeklődőt programjainkra!

Programajánló
Február 15.  16.30 Az agroturizmus lehetőségei az Írottkő 

Natúrparkban – KÖSZHÁZ
Február 18.  14.00 és 17.00  XXL madárpók és rovar kiál-

lítás – Jurisics vár KÖSZHÁZ
Február 20.  10.00 és 13.30 Gyermekszínházi bérlet előadása
Február 21.  18.00  Világjárók Klubja – Izland – előadó: 

Trifusz Péter – KÖSZHÁZ (regisztrációhoz kötött)                                                   
Február 25.  17.30 és 18.30   Kommunizmus Áldozatainak 

Emléknapja – megemlékezés és előadás – te-
mető és KÖSZHÁZ                     

Március 1.  17.00 Morvay László kiállításának megnyitó-
ja – lovagterem – Kőszegi Művészeti Egyesület

Március 2.    Borkorcsolya Verseny – Kőszegi Borbarát Höl-
gyek Egyesülete – KÖSZHÁZ  

Március 4-8.  Beporzók hete – Múzeum/Chernel Könyvtár                   
Március 7.  17.00 „Hat lábbal a vadmacskák nyomában” 

– Gruber Ágnes természetvédelmi őr előadása a 
látogatóközpontban.              

Március 5-6-7-8.  Városi Művészeti Szemle – lovagterem                                          
Március 9.    SZM nőnapi jótékonysági bál – Béri Balog Ál-

talános Iskola
Március 14.  Nemzeti Ünnep – Művészeti Szemle Gála                          

Jurisics vár
Március 23.  19.00 Jurisics vár lovagterem: Remekművek a 

zene birodalmából – a Kőszegi Vonósok ta-
vaszköszöntő hangversenye.

2024. február 20-án tartják a Pilinszky vándorkiállítást (Kertész 
Imre Intézet vándorkiállítása), amely február 29-ig csoportosan látogat-
ható a Festetics-palota lovarda helyiségében. A csoportos látogathatóság 
érdekében kérik az előzetes bejelentkezést. (Tel: +36 94 200 550; Email: 
ildiko.plechl@iask.hu).

•
A KSE Asztalitenisz szakosztálya várja a kezdő pingpongosok vagy 
amatőr játékosok jelentkezését. Az edzések helyszíne az Árpád-házi isko-
la, kedden és csütörtökön 15.30 órától. Érdeklődni: +3670/416-6763, 
Email: molnarpeti42@gmail.com.
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Február 17-18-án 13.00 és 18.00 óra között a
BOZSOKI KEREKES CUKRÁSZDÁBAN

(Rákóczi út 51-52.)

ESKÜVŐI TORTA ÉS SÜTEMÉNYBEMUTATÓ
lesz kóstolóval.

Vőfély nyitja meg 14.00 órakor a lakodalmi hangolót. 
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Boksz: Érmek a Bocskairól, 
a Boxamról és az Énekesről
Bocskai

Mindkét kőszegi bokszklub képvi-
seltette magát a 68. Bocskai István 
Emlékversenyen, Debrecenben (ja-
nuár 29-február 4.). Buza Rómeó 
elődöntőt vívott (bronzérem). Ukrán 
bokszoló búcsúztatta. Buza Rafael 
csak negyedik mérkőzésén, a döntő-
ben szenvedett vereséget ugyancsak 
ukrán riválistól (ezüstérem). Addig 
román és ukrán öklöző mellett, hazai 
riválisát Petrimán Milánt is le kellett 

győznie. Lakotár Hannát a Mongólia kimondhatatlan nevű VB ezüstérmese, 
Lutsaikhan Altensetseg akadályozta meg a döntőbe jutásban (bronzérem).

Eredmények: (vastagítva a mérkőzés győztese) női 54 kg Lakotár Hanna (Al-
pokalja Küzdősport Alapítvány)-Lutsaikhan Altensetseg 1:4. férfi 67 kg Buza 
Rafael (Fitt-Box ÖE)-Marjan Onuta (Románia) 5:0, Buza Rafael-Khristosov 
Rhor (Ukrajna) 4:1, Buza Rafael-Petrimán Milán (Nyíregyháza) 5:0, Buza 
Rafael-Alijev Elvin (Ukrajna) 1:4. férfi 71 kg Buza Rómeó (Fitt-Box ÖE)-
Oroyowve Isaac (Kőbánya) 4:1, Buza Rómeó-Zakhariev Yurii (Ukrajna)1:4

Boxam
La Nuciaban (Spanyolország) 
a Boxam ökölvívó versenyen 
Lakotár Hanna (Alpokalja Küz-
dősport Alapítvány) és edzője 
Finesz Ernő képviselte Kőszeget. 
30 ország 208 ökölvívója lépett 
szorítóba. Lakotár az indiai Sunita 
egyhangú pontozásos legyőzésé-
vel jutott az elődöntőbe, ahol a 
kazah Anel Sakysh-tól szenvedett 
pontozásos vereséget. A dobogó harmadik fokára állhatott.

Eredmények: (vastagítva a mérkőzés győztese) női 54 kg Lakotár Hanna 
(Magyarország, Alpokalja Küzdősport Alapítvány)-Junita (India) 5:0, Lakotár 
Hanna-Anel Sakysh (Kazahsztán) 1:4.

Énekes
Az Énekes István Emlékversenyt Budapesten, a Kellner Ferenc Sportköz-
pontban rendezték (február 1-3.) A rangos hazai utánpótlás versenyen a 
Fitt-Boksz ÖE négy versenyzője döntőzött. Rába Noémi (60 kg) kezét a 
fináléban is magasba emelte a vezetőbíró. Papp Kristóf (75B) egyhangú 
pontozással győzött. Horváth Kira (70 kg) és Budai Szebasztián (67 kg) a 
dobogó második fokára állhattak. Horváth Ádámot (67 kg) a későbbi győz-
tes, Budai Szebasztiánt is legyőző, kecskeméti Burai Roland búcsúztatta.

Eredmények: (vastagítva a mérkőzés győztese) női 60 kg Rába Noémi (Fitt-
Box ÖE)-Varga Vivien (DVS) feladás 1. menet, Rába Noémi Salánki Dominika 
(Kőbánya) 5:0, női 70 kg Horváth Kira (Fitt-Boksz ÖE)-Horváth Mirabella 
(Kanizsa BK) 0:5, férfi 67 kg Budai Szebasztián (Fitt-Boksz ÖE)-Horváth 
Péter (Egri SI) döntő fölény 1. menet, Budai Szebasztián-Lakatos Gergő 
(DVSC) feladás 2. menet, Budai Szebasztián-Burai Roland (Kecskeméti SC) 
döntő fölény 3. menet, Horváth Ádám (Fitt-Boksz ÖE)-Burai Roland döntő 
fölény 1. menet. Horváth Ádám-Piszmán Krisztián döntő fölény 2. menet. 
férfi 75B Papp Kristóf-Horváth Benedek (Győri Gladiátor) 5:0

Héraklész díjazottak
A 21. Héraklész Díjátadó Gálán két kőszegit díjaztak. Budai Flóra (Alpok-
alja KA), junior EB első VB harmadik helyezéséért, Gombai Dominik (Fitt-
Box ÖE) junior VB bronzérméért vehette át az elismerést. 
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Labdarúgás: értékelés és felkészülés
Németh Balázst, a Kőszegi Lóránt FC edzőjét Hani Tibor kérdezte.
– Kérem, értékelje a csapat őszi teljesítményét!
– A csapat teljesítménye sokszor nem, de az eredmények sajnos mesz-
sze elmaradtak az elvárásaimtól, így nagyon csalódott vagyok. A csapat 
a nyári felkészülés során jól nézett ki, rendszeresen magas létszámmal, 
minőségi munkát tudtunk végezni. Az edzőmérkőzéseken is folyamatos 
fejlődés volt tapasztalható. Ennek tükrében bizakodva vártuk a bajnoki 
rajtot. Az első három fordulót követően már öt játékossal volt kevesebb a 
csapat létszáma: sajnos súlyos sérülések és váratlan távozások is okoztak 
nehézséget. Nem jöttek az eredmények sem, pedig a mutatott játékkal ál-
talában nem volt gond. Nyolc alkalommal szenvedtünk egy gólos veresé-
get, mely morálisan eléggé rányomta a bélyegét a csapatra. A folyamatos 
létszámprobléma és az ilyen-olyan sérülések is tovább nehezítették a nem 
túl rózsás helyzetet. A pillanatnyi megingások ellenére így is többször meg 
tudtuk mutatni, hogy még van tartása a csapatnak.
– Hogyan készülnek a tavaszi folytatásra?
– A felkészülést heti 3-4 foglalkozással január második hetében kezdtük. 
Kétszer tornateremben, labdás edzéseken vesznek részt a játékosok. Eze-
ket hamarosan a kinti, füves pályán való tréning váltja fel. Egy alkalommal 
erőnléti edzésre járunk. Hétvégente edzőmérkőzések segítik a felkészülést.
– Kik az ellenfelek a felkészülési mérkőzéseken? Mik az eddigi ta-
pasztalatai?
– Egy edzőmérkőzést játszottunk, és vár még ránk további három találko-
zó a felkészülés során. Az első mérkőzésünkön osztrák ellenfelünk hagy-
hatta el győztesen a büki műfüves pályát. Néhány játékosnak sokkal töb-
bet kell majd betenni a közösbe, mint amit ezen a találkozón mutatott. Az 
alapoktól kezdve kell újra felépíteni magunkat. A bajnoki rajtig sorrendben 
a következő ellenfelek várnak még ránk: Pecöl SE, UFC Siget, Soproni VSE
– Hogyan változott a játékoskeret? Sikerült kiegészíteni, megerősíteni 
a csapatot?
– Várhatóan ketten távoznak a keretből, Toldi Sándor és Mézer Viktor. Az 
érkezőkről csak az átigazolási időszak végén tudok pontosan beszámolni, 
de a jelenlegi állás szerint négy-öt új játékossal számolhatok, és az U19-es 
keretből is felkerültek hárman a felnőttekhez. Hosszabb sérülésből, beteg-
ségből is lesz visszatérő.
– Mit vár a bajnokság második félidejétől? Az eredeti célkitűzést bi-
zonnyal módosítani kellett, de az őszi eredményeknél biztosan jobbat 
reméltek.
– Mint kiderült, a bajnokság előtt túl optimista jóslatokba bocsátkoztam, 
bár akkor az még reálisnak tűnt számomra. Jelenleg nyilván mást kell célul 
tűznünk magunk elé. A csapat nagy részét pályafutásuk végéhez közelítő 
játékosok és a felnőtt labdarúgást még csak ízlelgető fiatalok alkotják. A 
legjobb „futball-éveiben” járó rutinos játékos a legkevesebb. Célunk kell,
hogy legyen az egyensúly megtalálása. Találja meg minden játékos a ké-
pességeinek, korának megfelelő feladatát, szerepét a csapatban. Ki kell 
alakítani saját játékrendszerünket, mely eredményes lehet ebben az osz-
tályban. Azért dolgozunk, hogy feledtetni tudjuk az őszi gyenge szereplé-
sünket! Köszönjük azoknak, akik a nehézségeink ellenére is mellettünk 
álltak és szorítottak nekünk, építő kritikát fogalmaztak meg. Továbbra is 
várunk mindenkit a mérkőzéseinkre, reméljük tavasszal sok szép góllal és 
minél több győzelemmel tudjuk meghálálni a szurkolást!
– Köszönöm válaszait!

pontozásos vereséget. A dobogó harmadik fokára állhatott.
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Fitt-Box sikerév
Eredményes évet zárt a Fitt-Boksz ÖE 2023-ban. Ennek kapcsán Varsányi 
Áron edző az egyesület múltját is visszaidézte. Az egyesület 2009-ben 
alakult. 2011-ben szerezték első világverseny érmüket Hámori Ádám Ju-
nior EB címével. A sort eddig Hámori Luca és Gombai Dominik 2023-as 
érmei zárják. 17 érem lóg a klub képzeletbeli világverseny-dicsőségfalán. 
A 2023-as évben öt EB ötödik hely mellett, az egyesület rangsor harmadik 
helye kiemelkedő. A Fitt-Boksz a rangsorban évek óta az élmezőny tagja, 
de a legjobb három közé első ízben került. A sikeres munkát számtalan 
további hazai érem és díj igazolja.

Asztalitenisz Zsidányban 
A Horvátzsidányi Sport Club a megszokott, többségében kőszegi játé-
kosokkal felállva a megyei első osztályban, a bajnokság félidejében két 
győzelem, öt vereség mérleggel, négy ponttal a 6. helyen áll. Az együttes 
legeredményesebb játékosa az egyéni ranglista 13. helyén álló Molnár 
Péter 68 %-os győzelmi mutatóval.
A megyei másodosztályban az utánpótlás csapat indult. Köztük már meg-
határozó számban játszanak a helyi fiatalok. Tíz mérkőzésből négyszer si-
került győzniük s egy döntetlent is elértek.
Mindkét bajnokságban vannak elmaradt mérkőzések, de ezek a 
horvátzsidányi csapatok félidei helyezését nem befolyásolják.

Csapattagok Megyei I. osztály Agg Patrik, Karádi László, Kolarich Sándor, 
Lévai Márió, Molnár Péter, Szücs János. Hárman a 2. csapatból feljátszottak: 
Alasz Marcell, Kiss Dávid Boldizsár, Tengelics Dominik. Megyei II. osztály . Alasz 
Marcell, Kiss Dávid Boldizsár, Molnár Kitti, Scheck Dóra, Tengelics Dominik.

xxxxx
Hat versenyzővel vett részt a Horvátzsidányi Sport Club Szentgotthárd Vá-
ros Asztalitenisz bajnokságán (2023. december 27.). Dobogóra állhatott 
Scheck Dóra, Molnár Kitti, Alasz Marcell, Molnár Péter (Puklér Júliával 
párosban is.)

Eredmények Női egyéni: 1. Scheck Dóra, 2. Molnár Kitti. Férfi amatőr egyéni 
3. Alasz Marcell, Férfi nyílt egyéni 2. Molnár Péter. Sorsolt páros 1. Molnár 
Péter (-Puklér Júlia).

Diáksport
Birkózás: Régiós bajnokság
Dunaújvárosban rendezték az U10, U11, U13 korosztály Nyugat-Magyar-
ország Régió Területi Szabadfogású bajnoksága, DAK Kupa, Tusják János 
Emlékversenyt (január 27.). Pusztai Tamás és Pusztai Szilveszter tanítvá-
nyai három arany, két ezüst, hat bronzérmet és két ötödik helyezést értek el.

Eredmények U10 35 kg 3. Oláh Mirkó. U11 32 kg 1. Polgár Ádin, 38 kg 3. 
Csiszár Krisztofer, 5. Nagy Róbert, 63 kg 2. Rémai Zétény. U13 32 kg 1. Róth 
Ármin, 35 kg 1. Pusztai Dániel, 42 kg 3. Pusztai Szilveszter, 5. Kóczán Kolos, 
50 kg 3. Németh Áron, 63 kg 2. Csánits Barnabás, 69 kg 3. Rémai Csongor, 
76 kg 3. Jakab Jácint.

Röplabda Megyei elődöntő
Az elmúlt másfél évtizedben a Jurisich gimnázium fiú csapata rendre a 
megyei diákolimpiai bajnoki címért csatázott a „B” kategóriában (nem 
igazoltak). A 2022-23-as tanévben nagy csalódásként élték meg, hogy 
a Csató Emlékverseny megnyerése után a Diákolimpián be sem jutottak 
a megyei döntőbe. Idén fűtötte őket a bizonyítási vágy. Sikerrel jártak: 
a szentgotthárdi megyei elődöntő megnyerésével biztosították helyüket a 
megye fináléban.

Eredmények Jurisich gimnázium-Szentgotthárd gimnázium 1:1 (47:37, pont-
aránnyal győzött a JMG), Jurisich gimnázium-Vép 2:0 (50:16), Jurisich gimná-
zium-Körmend, Kölcsey 2:0 (50:26).

157 induló a teremfutáson
A Balog iskola megren-
dezte hagyományos te-
remfutó versenyét. Több 
mint 150-en rajtoltak a 
korcsoportjuknak megfe-
lelő 5-10 körös távon. A 
versengés a tavaszi atlé-
tikai versenyekre történő 
felkészülést, verseny-
tapasztalatok szerzését 
szolgálta.

Győztesek 5 kör Maron Hanna Léna, Fehér Máté, 6 kör Kiss Jázmin, Ruzsics 
Márk, 8 kör Kiss Noémi, Ruszics Bence, 10 kör Gergye Diána, Róth Ármin, 
Horváth Amira, Horváth Máté.

Pápai Nerina Pozsonyban
Jól indította 2024-et 
Pápai Nerina a Jurisich 
gimnázium diákja, a 
Szombathelyi Sportiskola 
versenyzője. Pozsonyban, 
nemzetközi versenyen 
három számban is indult. 
500 méteren, nagy hajrá-
val megnyerte a versenyt. 
60 m gáton kétszer is ver-
senyzett először 10. majd 
9. helyezést ért el. A magasugrása nem sikerült. mentségére szolgáljon, 
hogy a télen nem volt lehetősége gyakorolni ezt a versenyszámot.

Eredményei 500 m 1. hely 1:21,80, 60 m gát 1. sorozat 2. futam 3. hely 9,88 
mp (10. legjobb idő), 2. sorozat 2. futam 4. hely 10,03 mp (9. legjobb idő), 
magasugrás 13. hely 140 cm.

Lóránt atléták fedettpályán
Két budapesti versenyen is résztvettek a Kőszegi Lóránt FC atlétái. A ver-
senyek legnagyobb sikere, hogy a Budapesti Régió Fedettpályás Bajnok-
ságán (január 19.) és a Budapest U16 Magyar Bajnokság és MASZ nyílt 
versenyén (február 4.) a kőszegi fiatalok 12 egyéni csúcsot értek el.

Budapest Régió Fedettpályás Bajnokság nők 60 m gát 4. Kiricsi Berill 
9,14, 13. Gulyás Zóra 9,92, 60 m 78. Varga Boglárka 8,96, 200 m 58. Bognár 
Liliána 30,21, férfi 60 m 22. Sáray László 7,19, távolugrás 17. Mesits Maxim 
5,53, 800 m 28. Horváth Áron 2:11,95, 200 m 50. Mesits Maxim 25,00, 400 
m 11. Sáray Péter 51,31. Fedettpályás U16 Magyar Bajnokság és MASZ 
nyílt verseny U16 60 m 52. Toldi Kelli 9,17, 800 m 23. Kiricsi Fanni 2:42,38. 
Nyílt bajnokság női 60 m 18. Fekete Nóra 8,18, 24. Tóth Gréta 8,2, 46. Bognár 
Liliána 8,99, 52. Krizsay Hanna 9,30, 60 m gát 7. Kiricsi Berill 9,22 (ief.9,16), 
férfi 60 m 12. Sáray László 7,10, 17. Sáray Péter 7,16, 800 m 33. Horváth 
Áron 2:09,36. 
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Hajnalcsillag
Február 3-án tartottuk a 2024-
es év második, egyben a Farsangi 
táncházunkat a KÖSZHÁZ-ban. Kö-
szönjük a nagyszámú érdeklődést, 
ezen alkalmak elsődleges célja a 
tánc, a népzenei hagyományok sze-
retetének átadása.
Farsangi táncházunkban először a 
legkisebbeké volt a főszerep. Fe-
kete-Pataki Edit vezetésével népi 
játékokkal, polgári táncokkal és a 
farsangi ünnepkörhöz kapcsolódó 
mondókákkal, énekekkel ismerked-
tek. Az idősebbek Csollány Csaba és 
Csollányné Horváth Krisztina veze-
tésével Vág-Garam-közi, Felcsíki 
táncokat tanulhattak. Majd követ-
kezett a Hajnalcsillag mulatsága 
a Boglya Népzenei Együttessel. 
Az éjszakába nyúlt a felcsíki, széki, 
kalotaszegi muzsika, a zenekar ve-
zetésével éneklés is. A rendezvény 
a Kulturális és Innovációs Miniszté-
rium, Csoóri Sándor Alap támoga-
tásával valósult meg. 
A Hajnalcsillag táncosai  januártól 
intenzív próbákat tartanak a Juri-

sics-várban. Egyrészt 2024-ben 
több táncházat tartunk, és idén 
is táncolunk a városi és megyei 
rendezvényeken. Novemberben 
ünnepeljük a működésünk 35. 
évfordulóját, és erre örömmel ké-
szülünk. Mindenkor várjuk közénk a 
néptáncot kedvelőket!
Az óvodás és kisiskolás korosz-
tály próbáján a ritmusérzék, a tér-
beli tájékozódás fejlesztésén van a 
hangsúly. Fekete-Pataki Edit kezei 
alatt tanulják a magyar néptánc 
motívumait, népdalainkat, illetve 
betekintést nyerhetnek a jeles napok 
ünnepi szokásaiba. A városi rendez-
vényeken közönség elé lépnek. 
Az általános iskola felső tago-
zatába járó utánpótlás csoport rá-
baközi táncokkal, népszokásokkal 
ismerkedik Zsigmond Barbara veze-
tésével. A táncanyag elsajátítása, a 
koreográfia készítése mellett fontos 
a ritmusérzék, a különböző mozgás-
típusok fejlesztése. A csoport nagyon 
készül a Városi Művészeti Szemlére.  
Együttesünk munkáját 2023 tava-
sza óta két nagy tudású, tapasztalt 
oktató segíti: Csollány Csaba és 
Horváth Győző Szombathelyről, 

akiktől a bázis-, és szeniorcsoport 
tagjai Vág–Garam-közi, bukovinai 
és bodrogközi táncokat tanulnak. 
Vezetésükkel nagyon készülünk 
a 35. évforduló műsorára, hogy 
színpadra kész koreográfiákat mu-
tassunk be a közönségnek. Minden-
kor köszönjük a tapsot, az elismerő 
szavakat, nekünk ez a fizetségünk, 
ez adja a munkánk, a rendkívül sok 
próba utáni sikerélményt.
A Hajnalcsillag Néptáncegyüttes 

2017 óta sikeresen pályázik a Csoó-
ri Sándor Program Néptánc, illetve 
Táncház altémájában, mely segítsé-
gével koreográfiák készülnek, szá-
mos táncház szerveződik, valamint 
lehetőségünk van beszerezni a még 
hiányzó viseleteket, eszközöket. Kö-
szönjük Kőszeg Város Önkormány-
zatának és a Jurisics-vár Művelődési 
Központ és Várszínháznak a többféle 
segítséget, a támogatást! 

Zsigmond Barbara

Köszönet!
Köszönetem fejezem ki a Geszte-
nyés Otthon (9730 Kőszeg, Kálvá-
ria u. 14.) dolgozóinak a rokonom, 
Platáisz Andrásné, (szül: Tieber Már-
ta) ápolásáért. A kórházból legyen-
gült állapotban került 2023 júniusá-
ban a szociális otthonba, ahol szak-
értelemmel, az emberi, együttérző 

hozzáállásnak, az állandó jelenlétnek 
köszönhetően megerősödött, élet-
kedve visszatért. A fél év alatt nehéz 
feladat hárult az otthon dolgozóira, 
hogy a változhatatlan egészségi ál-
lapota végső hónapjait könnyebbé 
tegyék. Ezúton is kifejezem köszö-
netemet, megbecsülésemet a Gesz-
tenyés Otthon dolgozóinak!

Daoudal-Polczer Gertrud


